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Obecný úrad, Hlavné námestie č. 6, 941 31  Dvory nad Žitavou 

 
 

 

  Z á p i s n i c a 
 

zo 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva vo Dvoroch nad Žitavou 

 

 

Dátum a miesto konania: 16. apríla 2015, Obecný úrad Dvory nad Žitavou 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny 

 

 

1. Otvorenie zasadnutia 

 

     Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce Ing. Branislav Becík, PhD. 

Privítal poslancov a poznamenal, že obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Následne 

vyzval poslancov k doplneniu, resp. k vysloveniu návrhov na zmenu programu zasadnutia. 

Nakoľko neboli predložené žiadne návrhy, poslanci schválili nasledovný program: 

Program zasadnutia: 

 

1/  Otvorenie 

2/  Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

3/  Správa o inventarizácii majetku a záväzkov obce k 31. 12. 2014 

4/  Návrh VZN o poskytovaní sociálnych služieb a o spôsobe a výške úhrad za sociálne služby 

5/  Návrh Zásad poskytovania jednorazových dávok v hmotnej núdzi z rozpočtu obce 

6/  Prerokovanie žiadostí o poskytnutie jednorazových dávok v hmotnej núdzi z rozpočtu obce 

7/  Prerokovanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu obce 

8/  Nakladanie s nehnuteľným majetkom obce 

9/  Návrh na uzatvorenie koncesnej zmluvy a zmluvy o spolupráci 

10/  Rôzne, interpelácie, námety a pripomienky poslancov 

11/  Voľba hlavného kontrolóra obce Dvory nad Žitavou - 14:00 hod. 

12/  Záver 

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:  11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 
 

 

2. Voľba návrhovej komisie, určenie  overovateľov a zapisovateľa zápisnice 

 

     Starosta obce prečítal návrh členov návrhovej komisie, overovateľov a zapisovateľa 

zápisnice. 

 

Zapisovateľ: Ing. Erika Dobrá 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Emil Schultz, Karol Kusy 
 

Za členov návrhovej komisie boli schválení poslanci:  Ing. Štefan Galla, PhD., Ing. Bc. Kristína 

Fridriková, Ing. Silvia Horváthová 
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Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:  11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Starosta obce oboznámil poslancov, že po bode č. 10 bude nasledovať obedňajšia prestávka 

a rokovanie obecného zastupiteľstva bude pokračovať o 14.00 s bodom č. 11 Voľba hlavného 

kontrolóra obce Dvory nad Žitavou. 

 

3. Správa o inventarizácii majetku a záväzkov obce k 31. 12. 2014 
 

     Starosta obce prečítal dôvodovú správu, ktorá bola súčasťou predloženého materiálu a otvoril 

rozpravu k tomuto bodu. 

     Do rozpravy sa prihlásil poslanec MVDr. Daniel Dékány, ktorý poznamenal, že pohľadávky 

fyzických osôb za komunálne odpady a drobné stavebné odpady sú dosť vysoké, činia spolu 

63 460,73 €. Poslanec chcel naznačiť, aby si každý vstúpil do svedomia, a aby sa tieto 

pohľadávky nejakým spôsobom riešili. Starosta obce súhlasil s poslancom                                   

MVDr. D. Dékányom, a taktiež poznamenal, že uvedená pohľadávka je veľmi vysoká a rovná sa 

takmer polročnej, možno trištvrteročnej faktúre, ktorú platí obec za celoročný odvoz 

komunálneho odpadu. Starosta obce podotkol, že dosť veľa finančných prostriedkov takýmto 

spôsobom unikalo, ale aj tento problém sa snaží riešiť a občania, ktorí majú nedoplatky, budú 

vyzývaní, aby svoje podlžnosti uhradili. 

      Poslanci predloženú Správa o inventarizácii majetku a záväzkov obce k 31. 12. 2014 vzali 

na vedomie bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 3 

Prítomní: 11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

4. Návrh VZN o poskytovaní sociálnych služieb a o spôsobe a výške úhrad za sociálne 

služby 

 

     Starosta obce poznamenal, že ide o zmenu  VZN o poskytovaní sociálnych služieb                      

a o spôsobe a výške úhrad za sociálne služby, a to v časti I., v § 13 „Výška úhrady za 

opatrovateľskú službu“ – Časť V. – „Opatrovateľská služba“ sa vypúšťa bod 2/, ktorý 

znie:„Úhrada za dovoz 1 obeda sa stanovuje vo výške 0,23 €“ a nahradzuje sa novým znením:  

2/ „Úhrada za dovoz 1 obeda sa stanovuje vo výške 0,09 €“ 

     Starosta obce otvoril rozpravu k bodu č. 4. Do rozpravy sa neprihlásil nikto z prítomných 

poslancov.  

     Poslankyňa Ing. Bc. Kristína Fridriková prečítala návrh na uznesenie:  

 

     Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie 

obce Dvory nad Žitavou č. /2015 o poskytovaní sociálnych služieb a o spôsobe a výške úhrad za 

sociálne služby bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 4 

Prítomní: 11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

      

5. Návrh Zásad poskytovania jednorazových dávok v hmotnej núdzi z rozpočtu obce 

 

     Starosta obce vyzval poslankyňu Ing. Bc. Kristínu Fridrikovú, aby prečítala stanovisko 
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Komisie školstva, kultúry, športu a sociálnych vecí a bytovej politiky pri OcZ Dvory nad 

Žitavou.  

     Komisia odporučila schváliť návrh Zásad poskytovania jednorazových dávok v hmotnej 

núdzi z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou s tým, že v článku 4, bod 7  treba doplniť dôchodcov 

– jubilantov o vekovú kategóriu 75 a 85 roční a poskytnúť im jednorazovú dávku vo výške 30 €. 

     Starosta obce otvoril rozpravu k bodu č. 5. Do rozpravy sa prihlásil poslanec Karol Kusy, 

ktorý mal pripomienku k jednorazovým ročným finančným výpomociam. Skonštatoval, že ak 

niekto dostane ročne 30 € alebo 40 €, to je v dnešnej dobe málo. Problém vidí v tom, že chorý 

človek dostane na lieky 40 € a človek, ktorý bol prepustený z výkonu trestu, dostane 30 €. 

Považuje to za nespravodlivé, keďže daný chorý človek za vzniknutú situáciu nemôže, kým 

človek, ktorý bol práve prepustený z výkonu trestu, si tento stav zapríčinil sám. Z tohto dôvodu 

poslanec K. Kusy navrhol, aby sa sumy v predloženom VZN upravili v článku 4, v bode 4c)              

zo 40 € na 50 €, a v bode 6 z 30 € na 20 €. 

     Následne poslanec Kusy pripomienkoval návrh splnomocniť starostu o rozhodovaní 

o poskytnutí dávky v prípade  náhlej núdze. Podľa poslanca Kusyho ide o darovanie spoločného 

majetku. Opýtal sa kolegov poslancov, či takého konanie by nebolo v rozpore so zákonom, 

keďže o každom darovaní rozhoduje obecné zastupiteľstvo a uznesenie podpisuje starosta.  

     Poslankyňa Ing. Bc. Fridriková vyzvala JUDr. Sókyovú, aby sa vyjadrila k otázke pána 

poslanca Kusyho.  

     JUDr. Lívia Sókyová sa vyjadrila, že dotácia nie je dar, jej poskytnutie upravuje zákon 

o poskytovaní dávok hmotnej núdze, čiže je v právomoci obecného zastupiteľstva, aby 

splnomocnilo starostu obce.  JUDr. Sókyová upozornila poslancov, že navrhovateľ obmedzuje 

rozhodovanie do výšky 350 €. Pri malých dávkach ide o čiastky 30, 20, 50 €.. Tie väčšie sumy 

sú v prípadoch náhlej núdze, napr. v prípade povodne a iných živelných katastrofách. Ide o to, 

aby sa v prípadoch, ako je napr. úmrtie, náhle ochorenie, nemuselo zvolávať mimoriadne obecné 

zastupiteľstvo, len z toho dôvodu, aby sa niekomu schválilo napr. 50 €., alebo aby ten občan 

nemusel čakať 2 mesiace na to, aby obecné zastupiteľstvo zasadlo a rozhodlo o jeho nároku na 

jednorazovú dávku.  

     O slovo sa prihlásila Ing. Silvia Horváthová, ktorá poďakovala JUDr. Sókyovej                                              

za vysvetlenie a podotkla, že takto je to už zrozumiteľnejšie a akceptovateľné, ale v článku                  

5, v bode 4 je uvedené, že rozhoduje starosta obce a vôbec tam nie je uvedené, že v ostatných 

prípadoch rozhoduje obecné zastupiteľstvo. Ďalej uviedla, že by bolo potrebné doplniť                     

do zátvorky, čo sa považuje za náhlu núdzu, napr. keď niekto potrebuje na náhlu zdravotnú 

starostlivosť, a pod.  

     Starosta obce skonštatoval, že určite by nerozhodoval v takýchto otázkach bez vedomia 

obecného zastupiteľstva. Každé takéto rozhodnutie by nejakou formou konzultoval 

s poslancami.  

     Do rozpravy sa prihlásil poslanec Ing. Štefan Galla, PhD., ktorý poznamenal, či pri 

poskytovaní týchto jednorazových dávok zákon neustanovuje minimálnu sumu, ktorú musí 

obecné zastupiteľstvo udeliť, napr.  pri občanoch, ktorí boli práve prepustený z výkonu trestu. 

     O slovo sa prihlásil prednosta Ing. Peter Ágh. Oboznámil poslancov, že zákon v tomto 

prípade neurčuje limity. Ide o VZN, ktoré môže a nemusí byť. Takisto je na rozhodnutí 

poslancov, či poveria starostu obce na prideľovanie príspevkov v takýchto ojedinelých 

prípadoch. Podotkol, že on by doplnil do VZN vetu, že o takýchto ojedinelých prípadoch 

informuje starosta  poslancov na najbližšom obecnom zastupiteľstve.   

 

     Starosta obce vyzval poslancov na podanie pozmeňujúcich návrhov. Svoj pozmeňujúci návrh 

podal poslanec Karol Kusy, ktorý navrhol aby sa sumy v predloženom VZN upravili v článku 4, 

v bode 4c)  zo 40 € na 50 €, a v bode 6 z 30 € na 20 € a uložiť povinnosť starostovi informovať 

poslancov o poskytnutí jednorazovej dávky v hmotnej núdzi v prípade náhlej núdze.  
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Svoj pozmeňujúci návrh podala aj poslankyňa Ing. Silvia Horváthová, ktorá navrhla, aby sa 

v článku 5 bod 4  doplnila veta nasledovne: komisia ako poradný orgán po vyhodnotení žiadosti 

predloží žiadosť obecnému zastupiteľstvu na rozhodnutie spolu s odporúčaním, či je dôvodné 

žiadosti vyhovieť, alebo žiadosť zamietnuť. O poskytnutí  dávky  do výšky 350,- € /v prípade 

náhlej núdze/ napr. v prípade prírodných katastrof, náhlej smrti a pod./ alebo zamietnutí žiadosti 

rozhoduje  starosta obce. 

 

Hlasovanie č. 5 

Prítomní: 11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

 

Návrh na uznesenie: 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou 

 schvaľuje  

Zásady poskytovania jednorazových dávok v hmotnej núdzi z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou 

s pripomienkami  

a) v článku 4, bod 7 doplniť dôchodcov – jubilantov o vekovú kategóriu 75 a 85 roční 

a poskytnúť im jednorazovú dávku vo výške 30,- € 

b) v článku 5 bod 4  doplniť vetu: Komisia ako poradný orgán po vyhodnotení žiadosti 

predloží žiadosť obecnému zastupiteľstvu na rozhodnutie spolu s odporúčaním, či je 

dôvodné žiadosti vyhovieť, alebo žiadosť zamietnuť. O poskytnutí  dávky  do výšky 

350,- € /v prípade náhlej núdze/ napr. v prípade prírodných katastrof, náhlej smrti a pod./ 

alebo zamietnutí žiadosti rozhoduje  starosta obce.   

c) v článku 4, v bode 4c)  50 €, a v bode 6) 20 €. 

určuje  

starostovi obce informovať obecné zastupiteľstvo o poskytnutí jednorazových dávok v hmotnej 

núdzi v prípade náhlej núdze.  

 

 

Hlasovanie č. 6 

Prítomní: 11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Po hlasovaní starosta obce podotkol, že by bol rád, keby sa v budúcnosti myslelo aj na 

novorodencov pri prideľovaní takýchto jednorazových dávok. Pozná mnoho starostov 

a primátorov, ktorí majú v obci, resp. v meste zavedenú takúto formu pomoci mladým rodinám.  

Podľa jeho informácií napr. mesto Krupina poskytuje v podobnom prípade 100 €, a bol by rád, 

keby sa takéto niečo zaviedlo aj v našej obci. Samozrejme, bolo by potrebné ošetriť 

prideľovanie finančných prostriedok podmienkou, že peniaze môžu dostať len rodičia, ktorí 

nemajú nedoplatky voči obci. Starosta obce svoj návrh odôvodnil s myšlienkou, že noha 

malému človiečika rastie, kým tomu staršiemu už nie. Teda bolo by dobré, ak by sa  poslanci 

zamysleli nad tým, že by obec v budúcnosti prispievala aj  novorodencom, nielen jubilantom.  

 

            6.  Prerokovanie žiadostí o poskytnutie jednorazových dávok v hmotnej núdzi                          

                 z rozpočtu obce 

 

Žiadosť o finančnú výpomoc: 

Žiadosť pani Evy Nagyovej, bytom Dvory nad Žitavou, Krivá 7 – žiadosť o poskytnutie 

jednorazovej dávky v hmotnej núdzi na školské potreby a na ošatenie pre deti - dvojičky: 

Nikolas Nagy a Nikoleta Nagyová, nar. 08. 01. 1999, ktorí navštevujú Strednú zdravotnícku 

školu v Nových Zámkoch. 
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Komisia školstva, kultúry, športu a sociálnych vecí a bytovej politiky pri OcZ Dvory nad 

Žitavou odporúča schváliť poskytnutie jednorazovej dávky v hmotnej núdzi vo výške 100 €              

na kúpu školských potrieb a ošatenia pre deti navštevujúce Strednú zdravotnícku školu 

v Nových Zámkoch. 

 

Návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje poskytnutie jednorazovej dávky 

v hmotnej núdzi pre Evu Nagyovú, bytom Krivá 7, 941 31  Dvory nad Žitavou, vo výške 100,- € 

na kúpu školských potrieb a ošatenia pre deti – dvojičky (Nikolas Nagy a Nikoleta Nagyová, 

nar. 08. 01. 1999)  navštevujúce Strednú zdravotnícku školu v Nových Zámkoch. 

 

Hlasovanie č. 7 

Prítomní: 11     Za:  10     Proti:  0     Zdržal sa:  1 

 

Žiadosť pána Michala Vizika, bytom Dvory nad Žitavou, Ľ. Štúra 7 – žiadosť o poskytnutie 

jednorazovej dávky v hmotnej núdzi na zabezpečenie liekov a infúzií podávaných v domácom 

prostredí. 

Komisia školstva, kultúry, športu a sociálnych vecí a bytovej politiky pri OcZ Dvory nad 

Žitavou odporúča schváliť poskytnutie jednorazovej dávky v hmotnej núdzi vo výške 30,- € na 

lieky, resp. infúzie s podmienkou predloženia dokladu o vyplatení a komisia odporúča 

menovanému poskytnutie poradenstva prostredníctvom terénnych sociálnych pracovníkov                              

pri vybavovaní invalidného dôchodku. 

Návrh na uznesenie 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje poskytnutie jednorazovej dávky 

v hmotnej núdzi pre Michala Vízika, bytom  Ľ. Štúra 7, 941 31  Dvory nad Žitavou, vo výške 

30,- € na lieky, resp. infúzie s podmienkou predloženia dokladu o zaplatení. 

 

Hlasovanie č. 8 

Prítomní: 11     Za:  11     Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

 

              7.  Prerokovanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu obce 

 

     Starosta otvoril bod č. 7 a odovzdal slovo predsedovi Komisie pre financie a rozpočet                 

Ing. Štefanovi Gallovi, PhD., ktorý oboznámil poslancov so stanoviskom komisie k jednotlivým 

žiadostiam.  

Komisia pre financie a  rozpočet OZ Dvory nad Žitavou doporučila Obecnému zastupiteľstvu 

Dvory nad Žitavou schváliť poskytnutie dotácií z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou: 

a) v zmysle VZN   č. 16/2008 za I. polrok 2015 nasledovne: 

 

- Pre TJ Družstevník – Stolnotenisový oddiel Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu 

obce na podporu činnosti stolnotenisového oddielu a rozvoj športu vo výške 500,- EUR. 

 

- Pre Šachový klub Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu obce na činnosť šachového 

klubu vo výške 500,- EUR. 

 

- Pre Slovenský Červený kríž, miestny spolok Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu 

obce na podporu humanitárnych činností – Darcovstvo krvi vo výške 500,- EUR. 
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- Pre Združenie zväzov zdravotne postihnutých – ZO Dvory nad Žitavou – príspevok 

z rozpočtu obce na autobusový zájazd na relaxačné kúpeľné pobyty pre členov základnej 

organizácie vo výške 500,- EUR. 

 

- Pre Csemadok ZO Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu obce na kultúrnu činnosť 

a výchovu mládeže vo výške 200,- EUR. 

 

- Pre Skautský zbor Kaszap István č.28 Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu obce na 

konferenciu skautských vodcov vo Dvoroch nad Žitavou vo výške 500,- EUR. 

 

- Pre Združenie maďarských rodičov na Slovensku pri ZŠ Adolfa Majthényiho s VJM, 

Dvory nad Žitavou – príspevok z rozpočtu obce na financovanie „Tanečného súboru 

Tapsikoló“ vo výške 500,- EUR. 

 

- Pre Združenie rodičov pri ZŠ s vyučovacím jazykom slovenským Dvory nad Žitavou -

príspevok z rozpočtu obce na podujatie „Európa v škole – Európsky deň rodičov a škôl“ 

vo výške 500,- EUR. 

 

Komisia pre financie a rozpočet OZ Dvory nad Žitavou nedoporučila Obecnému zastupiteľstvu 

Dvory nad Žitavou vyhovieť žiadosti: 

 

- Slovenského zväzu chovateľov poštových holubov, ZO Dvory nad Žitavou o príspevok 

z rozpočtu obce na šľachtenie a preteky poštových holubov, 

 

- Základnej školy Adolfa Majthényiho s VJM, Dvory nad Žitavou o príspevok z rozpočtu 

obce na podujatie „Dni Adolfa Majthényiho 2015“, 

 

- Základnej školy s vyučovacím jazykom slovenským Dvory nad Žitavou o príspevok 

z rozpočtu obce na podujatie „Deň Zeme – Ochraňuj a zveľaďuj“. 

b) Žiadosť Triatlonového klubu TRIATLON Dvory nad Žitavou o podporu podujatia 

„Medzinárodné majstrovstvá Slovenska v triatlone žiakov, dorastencov a juniorov 2015       

vo výške 4.500,- Eur“ 

Komisia pre financie a rozpočet doporučila Obecnému zastupiteľstvu Dvory nad Žitavou 

schváliť príspevok z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou vo výške 500,- Eur pre Triatlonový klub 

TRIATLON Dvory nad Žitavou na podporu podujatia „Medzinárodné majstrovstvá Slovenska 

v triatlone žiakov, dorastencov a juniorov 2015“. 

c) Žiadosť Reformovanej kresťanskej cirkvi na Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou 

o príspevok z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou na rekonštrukciu strechy kostola 

Reformovanej kresťanskej cirkvi vo Dvoroch nad Žitavou vo výške 3.000,- Eur. 

Komisia pre financie a rozpočet doporučila Obecnému zastupiteľstvu Dvory nad Žitavou 

schváliť príspevok z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou vo výške 1.500,- Eur pre Reformovanú 

kresťanskú cirkev na Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou na rekonštrukciu strechy kostola 

Reformovanej kresťanskej cirkvi vo Dvoroch nad Žitavou. 
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d) Žiadosť Cirkevného zboru ECAV na Slovensku, Pribeta o finančný príspevok 

z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou na pokrytie nákladov vo filiálke Dvory nad Žitavou               

vo výške 300,- Eur. 

Komisia pre financie a rozpočet nedoporučila Obecnému zastupiteľstvu Dvory nad Žitavou 

vyhovieť žiadosti Cirkevného zboru ECAV na Slovensku, Pribeta o finančný príspevok 

z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou na pokrytie nákladov vo filiálke Dvory nad Žitavou. 

e) Žiadosť Jána Fazekasa, bytom J. Dózsu 34, Dvory nad Žitavou o finančný  príspevok 

z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou na financovanie nákladov na štart, ubytovanie 

a cestovných nákladov na preteky PHEIDIPPIDES RUN (beh z Atén do Sparty v dĺžke              

245 km) vo výške cca 600,- Eur a na bežecké preteky Bécs – Budapest Classic 

ultramaraton (beh z Viedne cez Šoproň do Budapešti v dĺžke 350 km) vo výške cca 500,-Eur. 

Komisia pre financie a rozpočet nedoporučila Obecnému zastupiteľstvu Dvory nad Žitavou 

vyhovieť žiadosti Jána Fazekasa, bytom J. Dózsu 34, Dvory nad Žitavou o príspevok z rozpočtu 

obce Dvory nad Žitavou financovanie nákladov bežeckých pretekov. 

f) Žiadosť vedúcej školskej jedálne pri MŠ Óvoda vo Dvoroch nad Žitavou o opravu, 

respektíve nákup novej elektrickej stoličky pre školskú jedáleň v MŠ. 

Predseda komisie Ing. Štefan Galla, PhD., skonštatoval, že spomínanú žiadosť nie je potrebné 

schvaľovať, keďže školská jedáleň má vlastný rozpočet, kde má na opravu, resp. kúpu 

zariadenia vyčlenené finančné prostriedky.  

     Starosta obce otvoril rozpravu k bodu č. 7. Do rozpravy sa prihlásil poslanec K. Kusy, ktorý 

uviedol, že sa mu nepáči, ako komisia pristupovala k schvaľovaniu finančných prostriedkov. 

Konkrétne sa mu nepáčilo zamietnutie žiadosti o príspevok pre obe základné školy. Už roky je  

zaužívané, že raz dostane finančný príspevok škola, raz Združenie rodičov. V tejto zlej finančnej 

situácii,  častokrát  spôsobí radosť pre deti aj tanier guláša, pri ktorom sa môžu trocha zabaviť. 

Podotkol, že on by veľmi rád schválil obom školám po 500 €, lebo tieto akcie, na ktoré žiadali 

príspevok, už roky organizujú. Poprosil kolegov poslancov, aby zvážili pridelenie týchto 

príspevkov i napriek tomu, že to komisia neodporučila. 

     Ďalej poslanec Kusy vyjadril nesúhlas so zamietnutím finančného príspevku pre Csemadok.  

Táto  organizácia sa  ho v značnej miere týka, keďže je  v jeho vedení od roku 1970. Uviedol, že 

Csemadok má cca 300 členov a organizácia nemá takmer žiadne finančné prostriedky. Pracuje 

z vlastných finančných prostriedkov a na prepravu na vystúpenie (či už ženský spevokol alebo 

Dalárda) používajú vlastné autá. Tieto veci nechce nikomu vyčítať, ale treba si uvedomiť, že 

takmer 60 % občanov je maďarskej národnosti a 60% maďarskej kultúry zabezpečuje pre týchto 

občanov práve Csemadok. Ako vysvetlil, nevie pochopiť, prečo niekto ľutuje práve od tejto 

organizácie 300 €. 

     Z uvedeného dôvodu poslanec Kusy navrhol schváliť 500 € pre Csemadok, 500 € pre 

Základnú školu a 500 € pre Základnú školu Adolfa Majthényiho.  

     Poslanec Kusy sa vyjadril aj k žiadosti Evanjelickej cirkvi. Skonštatoval, že aj oni majú  

zhruba 70 členov, nemajú žiadne finančné prostriedky, nerozumie teda, z akého dôvodu im 

nemôžu prispieť aspoň čiastkou 100 €.  Poslanec zároveň dodal, že na každého, kto v obci niečo 

robí, je hrdý. Je hrdý, keď v televízii vidí, že triatlonové preteky sú práve v Obci Dvory nad 
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Žitavou. Súhlasí s tým, že suma 4 500 €, ktorú žiada Triatlonový klub, je vysoká, no mohlo by 

sa im schváliť aspoň 500 € alebo 1 000 €.  

     Na postrehy a návrhy poslanca Kusyho reagoval poslanec Ing. Galla, PhD., s tým, že existuje 

jedno VZN, kde sú určené pravidlá, na aké účely sa finančné prostriedky z dotácie môžu využiť. 

Keď obec dostala žiadosť, že klub chce využiť finančné prostriedky na výstavbu altánku na 

triatlon, pričom vo VZN nefiguruje takýto účel využitia dotácie, nevie teda, na základe čoho by 

komisia mohla odsúhlasiť takúto žiadosť.  

     Poslanec Ing. Galla, PhD., uviedol, že je hrdý na to, že sa v našej obci organizujú triatlonové 

preteky, ale ak existuje jedno VZN, ktoré odhlasovali ešte pred rokmi poslanci obecného 

zastupiteľstva, ktorého členom bol aj poslanec Kusy, tak toto VZN treba rešpektovať. 

V súčasnosti je  nové zastupiteľstvo, nové vedenie obce, ktoré dodržiava zákony, a takisto aj 

všetky VZN. Ďalej dodal, že keby finančné prostriedky žiadali na športové podujatie, stanovisko 

komisie by bolo iné, ale ak chcú postaviť altánok z týchto finančných prostriedkov, ťažko sa to 

obháji u hlavného kontrolóra alebo u prokurátora. Ako druhý argument k pripomienkam 

poslanca Kusyho uviedol, že ak škola žiada dotáciu na podujatie, v rámci ktorého plánuje 

z odsúhlasených finančných prostriedkov uvariť guláš, komisia s tým nevie súhlasiť. Poslanec 

Ing. Galla, PhD. vidí celý problém v zlom formulovaní žiadostí. Ak by bola žiadosť 

formulovaná na účely, ktoré povoľuje aj VZN, nie je  problém zo strany komisie odsúhlasiť 

dotáciu. Ak bude v druhom polroku žiadosť naformulovaná v súlade s VZN, tak komisia určite  

doporučí dotáciu schváliť.  

     Ako ďalší sa do rozpravy prihlásil Ing. Emil Schultz. Pripomienkoval, že je pravda, že  

žiadosť triatlonu bola zle podaná, ale treba si uvedomiť, že  sú to Majstrovstvá Slovenska 

v triatlone. Je to veľmi krásny pocit, keď vidíte Obec Dvory nad Žitavou v televízii v súvislosti  

s  takým krásnym podujatím. Triatlonové preteky tu nie sú ani prvý, ani druhý rok, ale 20 rokov. 

Vyradiť žiadosť z dôvodu, že bola zle podaná, a že žiadali finančné prostriedky na altánok, by 

nebolo správne, nakoľko ide o medzinárodné preteky, na ktorých sa zúčastňujú aj Česi či 

Maďari. Takéto preteky musia spĺňať aj nejaké štandardy, a ten altánok nemá slúžiť ako 

bufetový, ale má slúžiť na registráciu súťažiacich, na spracovanie a vyhodnocovanie výsledkov, 

resp. pre televízne štáby, ktoré večer túto udalosť odvysielajú. Poslanec Ing. Schultz uviedol, že 

je za to, aby sa žiadosť pre triatlonový klub prehodnotila.  

     Po vyjadreniach poslancov slovo prebral starosta obce. Vyjadril, že ak chce niekto niečo 

niekde robiť, ako napr. triatlonový klub, musí mať vysporiadaný pozemok. Ďalšia vec je, že 

obecný rozpočet s takouto vysokou sumou na takýto účel ani nepočítal, takže treba túto žiadosť 

prehodnotiť. K tejto problematike sa vyjadroval aj rybársky zväz, ktorý by tiež vedel využiť 

podobný altánok, ale treba si uvedomiť, že stavba by ležala na cudzom pozemku. Všetky 

náležitosti, ktoré by súviseli so stavbou altánku, treba dotiahnuť do konca, a potom sa tomu 

obecné zastupiteľstvo môže opäť venovať.  

     Do rozpravy sa prihlásil poslanec Ing. Tibor Farkas, ktorý uviedol, že vždy boli viaceré 

hádky  pri schvaľovaní dotácií, ale vždy bolo každému vyhovené. Triatlon je taká medzinárodná 

súťaž, ktorá je do určitej miery aj hrdosťou obce, to asi každý vie. Každý vie aj to, že táto 

udalosť je aj finančne náročná, ba náročnejšia, ako sú akcie iných organizácií. V minulosti sa im 

vždy snažili vyčleniť finančné prostriedky z iných zdrojov, nie podľa spomínaného VZN. 

Takéto riešenie navrhol aj v tomto prípade – nájsť finančné prostriedky pre Triatlonový klub 

z iných zdrojov v rámci obecného rozpočtu, keďže takých podujatí, ako je triatlon, nie je v obci 

veľa. Nikdy nebolo vyhovené úplnej sume, ktorú triatlonový klub žiadal, vždy dostali len cca 
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20- 30 % požadovanej sumy, teda okolo 1 000 až 1 500 €. Ďalej poslanec Ing. Farkas podotkol, 

že pri prideľovaní týchto finančných prostriedkov bolo vždy prvoradé to, že organizácia, ktorá 

v obci očividne funguje, dostala vždy dotáciu. Nedostala ju iba v takom prípade, ak išlo o novú 

žiadosť a obecné zastupiteľstvo nemalo istotu, že novovzniknutá organizácia bude skutočne 

fungovať. Predchádzajúce obecné zastupiteľstvo sa vždy snažilo rozdeliť peniaze rovnako, aby 

všetky aktívne fungujúce organizácie dostali rovnakú čiastku. Takto sa nemohli naskytnúť 

diskriminačné otázky, ako napr. teraz, že práve pre organizáciu Csemadok komisia doporučuje 

len 200 €. Poslanec Ing. Farkas uviedol, že Csemadok funguje v obci už 65 rokov, má mnoho  

členov mladšej aj staršej vekovej kategórie, združuje maďarskú kultúru, a preto považuje za 

nespravodlivé odsúhlasiť jej len 200 €. Ďalej sa poslanec Ing. Farkas vyjadril k žiadosti pána 

Fazekasa. Poznamenal, že obecné zastupiteľstvo ešte niky nezamietlo žiadosť športovca, ktorý 

„položil niečo na stôl“, dosiahol výsledky  a reprezentoval obec. Podľa neho by sa malo obecné 

zastupiteľstvo držať aj naďalej tohto pravidla.  

     Slovo prevzal starosta obce. Vyjadril sa, že chápe stanovisko poslanca Ing. Farkasa a bol by 

rád, keby sme vedeli vyhovieť každej jednej žiadosti. No podľa jeho slov sú na území obce aj 

inštitúcie, ktoré narábajú aj s vlastnými prostriedkami, napr. školstvo, čiže treba brať do úvahy 

aj túto skutočnosť. Podotkol, že ak chcú, aby sa infraštruktúra obce rozvíjala, musia zvažovať 

schvaľovanie takýchto dotácií, lebo aj teraz majú predložené žiadosti v sume cca 6 000 €. Táto 

suma by bola postačujúca na zhruba 500 m nového chodníka.  

     Do rozpravy sa prihlásil poslanec Attila Vanya. Vyjadril sa, že súhlasí s poslancom Kusym, 

s poslancom Ing. Gallom, PhD., a taktiež aj so starostom. Priniesť v danej problematike správne 

rozhodnutie je veľmi ťažké. Je jedna komisia, ktorá musí priniesť rozhodnutia. Tieto 

rozhodnutia  môže obecné zastupiteľstvo prehodnotiť. Zaujímala ho odpoveď na otázku, do akej 

miery sú do samotných triatlonových pretekov zapojení občania obce, resp. do akej miery sú 

tieto preteky pre občanov obce. Podľa neho nie je spravodlivé, že napr. pre Slovenský zväz 

chovateľov poštových holubov neboli doporučené žiadne finančné prostriedky. Vyjadril sa  že 

peniaze si zaslúži každá organizácia, ale nie každému vedia vyhovieť. Možno by bolo vhodné 

vybrať nejaký iný spôsob, ako by sa mali žiadosti posudzovať, lebo ani on sám nevie, ako by sa 

mohli tieto finančné prostriedky spravodlivo rozdeliť. Dodal, že túto problematiku konzultoval 

aj so Základnou školou, ktorá naznačila, že v budúcom polroku škola chce  požiadať príspevok 

na svoj tanečný súbor. O slovo sa prihlásil poslanec Ing. Schultz, ktorý vyjadril nesúhlas 

s poslancom Vanyom. Podľa neho triatlon nie je o tom, aby zo 100 pretekárov bolo 50 

Dvorčanov, ale triatlon je to, že 50 Dvorčanov ho zabezpečuje organizačne, a že ľudia z obce sa 

prídu na pozrieť na preteky. Do rozpravy sa prihlásila aj poslankyňa Ing. Silvia Horváthová, 

ktorá poznamenala, že škoda, že poslanci nemajú  v materiáloch presné znenie žiadosti, lebo 

maďarská škola ani raz guláš nevarila. Dni Adolfa Majthényiho boli v marci, deti navštívili 

múzeum v Nových Zámkoch, Atlantis v Leviciach, mali súťaž Kto čo vie, ako i súťaže 

v kreslení, kde bola aj tematika o obci. Išlo o celotýždňovú akciu a škola by chcela refundovať 

časť nákladov, ktoré im vznikli. Takisto v slovenskej škole sa nejedná len o guláš, ale deti sa 

v rámci Dňa zeme starajú o životné prostredie, vysádzajú kríky, ktoré niečo stoja. Skrášľujú 

areál školy, a  po celodennej práci odmenia deti a rodičov gulášom. Poslankyňa Ing. Horváthová 

mala pozmeňujúci návrh, a to pre obe školy schváliť 500 €. Ďalší pozmeňujúci návrh podal 

poslanec MVDr. Dékany. Vyjadril sa, že  kostol Reformovanej kresťanskej cirkvi je vo veľmi 

zlom stave, ale  možno by bolo vhodné zo sumy  1 500 €, ktoré doporučila komisia na opravu 

strechy, prečleniť nejaké finančné prostriedky pre školy. O slovo sa prihlásil poslanec                

Ing. Galla, PhD., ktorý chcel dať veci na pravú mieru. Uviedol, že komisia zasadala a padli 

návrhy.  Z balíka 6 700€, ktorý je na celý rok, sa veľmi ťažko prideľujú finančné prostriedky, 

keď len žiadosť Triatlonového klubu TRIATLON Dvory nad Žitavou (4 500€) a žiadosť 
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dvorskej filiálky Reformovanej kresťanskej cirkvi na Slovensku (3 000€) presahuje túto sumu. 

Komisia vychádzala z toho, že škola má aj iné možnosti vykryť tieto výdavky, napr. zo svojho 

rozpočtu, alebo 2% z dane, ktoré niektorí odovzdávajú školám. Poslanec Ing. Galla, PhD., 

dodal, že aj on podaroval svoje 2% Základnej škole a je toho názoru, že aj z takýchto príjmov 

môžu školy vykryť akcie, na ktoré dotáciu žiadali. Ďalej uviedol, že je dosť ťažké povedať 

Reformovanej kresťanskej cirkvi na Slovensku, Filiálke Dvory nad Žitavou že im neprispeje 

obec na opravu strechy, keď na opravu katolíckeho kostola prispela obec omnoho väčšími 

čiastkami. Podľa neho je to nespravodlivé, a práve z toho dôvodu im nebola schválená celá 

žiadaná suma, ale len polovica (1 500€). Pozmeňujúci návrh mal aj poslanec Ing. Farkas, ktorý 

navrhol odsúhlasiť pre Slovenský zväz chovateľov poštových holubov, ZO Dvory nad Žitavou 

200€, pre pána Fazekasa 200€. Starosta obce dodal, že netreba zabúdať na to, že chovateľstvo je 

hobby. Treba rozlišovať organizácie, ktoré pôsobia v obci, ktoré majú svoje výročné členské 

schôdze a úplne niečo iné je hobby. Na slová starostu argumentoval poslanec Ing. Farkas, že 

v minulosti si aj od Slovenského zväzu chovateľov poštových holubov, ZO Dvory nad Žitavou 

vyžiadali výročnú správu a taktiež dosahovali veľmi dobré výsledky. Poslankyňa Mária 

Horváthová sa opýtala, prečo sú všetky žiadosti posudzované podľa spomínaného VZN, lebo 

podľa predloženého materiálu by mali byť na 11 žiadostí vyčlenené peňažné prostriedky na 

základe VZN a na zvyšné žiadosti (Triatlon, Fazekas, Reformovaná kresťanská cirkev, Cirkevný 

zbor ECAV) sa v minulosti vyčleňovali finančné prostriedky z inej položky z rozpočtu. Na 

otázku poslankyne odpovedala ekonómka obce Ing. Adriana Vadkertiová, ktorá uviedla, že 

tento rok na prideľovanie dotácií mimo VZN je v rozpočte obce  vyčlenených 3 000€. 

Starosta obce dával hlasovať o pozmeňujúcom návrhu, ktorým sa malo schváliť: 

-  pre Csemadok navýšiť dotáciu na 500 € 

-  pre Základnú  školu Adolfa Majthényiho s VJM, Dvory nad Žitavou 500 € 

-  pre Základnú školu s vyučovacím jazykom slovenským Dvory nad Žitavou 500 € 

-  pre Slovenský zväzu chovateľov poštových holubov, ZO Dvory nad Žitavou 200 € 

-  pre Reformovanú kresťanskú cirkev na Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou 0 € 

-  pre Triatlonový klubu TRIATLON Dvory nad Žitavou 1 000 € 

-  pre Jána Fazekasa 200 € 

 

Hlasovanie č. 9 

Prítomní: 12     Za:  9     Proti:  0     Zdržal sa:  3 

 

Návrh na uznesenie: 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou 

schvaľuje  
a/ v zmysle VzN č. 16/2008 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou, 

poskytnutie dotácie  na I. polrok 2015 nasledovne: 

 

Por. 

číslo 

 

Žiadateľ 

 

 

Predmet žiadosti 

Schválená 

čiastka 

v Eur 
1. TJ Družstevník,  

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

podporu činnosti 

stolnotenisového oddielu 

a rozvoj športu  

(termín: I. polrok 2015) 

 

 

500,- 
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2. Šachový klub,  

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

činnosť Šachového klubu 

Dvory nad Žitavou  

(termín: I. polrok 2015)  

 

500,- 

3. Slovenský Červený kríž, 

miestny spolok,  

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

podporu humanitárnych 

činností – Darcovstvo krvi 

(termín: rok 2015) 

 

500,- 

4. Združenie zväzov zdravotne 

postihnutých – základná 

organizácia Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

autobusový zájazd na 

relaxačné kúpeľné pobyty pre 

členov základnej organizácie  

(termín: leto 2015) 

 

                   

 

500,- 

5. Csemadok ZO, 

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

kultúrnu činnosť, výchovu 

mládeže 

(termín: rok 2015) 

 

 500,- 

6. 
Slovenský zväz chovateľov 
poštových holubov,  

ZO Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

šľachtenie a preteky poštových 

holubov od 15.04.2015 do 

31.07.2015 

 

200,- 

7. Skautský zbor Kaszap István 

č. 28, Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

konferenciu skautských 

vodcov (termín: II. polrok 

2015) 

 

 

500,- 

8. Základná škola Adolfa 

Majthényiho s VJM, Dvory 

nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

podujatie „Dni Adolfa 

Majthényiho 2015“ 

(termín: marec – apríl 2015) 

 

500,- 

9. ZO Združenie maďarských 

rodičov na Slovensku pri ZŠ 

Adolfa Majthényiho s VJM, 

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce na 

„Financovanie tanečného 

súboru Tapsikoló“ 

(termín: január – sept. 2015) 

 

500,- 

10. Základná škola Dvory nad 

Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce 

na podujatie „Deň Zeme – 

Ochraňuj a zveľaďuj“ 

(termín: I. polrok 2015) 

 

500,- 

11. Združenie rodičov pri ZŠ 

Dvory nad Žitavou 

Príspevok z rozpočtu obce 

na podujatie „Európa 

v škole – Európsky deň 

rodičov a škôl“  

(termín: II. polrok 2015) 

 

 

500,- 

 C E L K O M  5.200,- 

 

 

b/ na základe  žiadosti poskytnutie finančného príspevku z rozpočtu obce pre:  

 

Por. 

číslo 

 

Žiadateľ 

 

 

Predmet žiadosti 

Schválená 

čiastka 

v Eur 
1. Triatlonového klubu Medzinárodné majstrovstvá  
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TRIATLON Dvory nad 

Žitavou 

Slovenska v triatlone 

žiakov, dorastencov 

a juniorov 2015        
(termín: I. polrok 2015) 

 

1000,- 

2. Ján Fazekas,  J. Dózsu 34, 

Dvory nad Žitavou 

Financovanie nákladov na 

štart, ubytovanie 

a cestovných nákladov na 

preteky PHEIDIPPIDES 

RUN (beh z Atén do Sparty 

v dĺžke  245 km) a na 

bežecké preteky Bécs – 

Budapest Classic 

ultramaraton (beh z Viedne 

cez Šoproň do Budapešti v 

dĺžke 350 km) 
(termín: I. polrok 2015)  

 

200,- 

 C E L K O M  1.200,- 

 

 

 

 

neschvaľuje 

a/žiadosť Reformovanej kresťanskej cirkvi na Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou 

o príspevok z rozpočtu obce Dvory nad Žitavou na rekonštrukciu strechy kostola Reformovanej 

kresťanskej cirkvi vo Dvoroch nad Žitavou vo výške 3.000,- €. 

b/ žiadosť Cirkevného zboru ECAV na Slovensku, Pribeta o finančný príspevok z rozpočtu obce 

Dvory nad Žitavou na pokrytie nákladov vo filiálke Dvory nad Žitavou  vo výške 300,- €. 

Hlasovanie č. 10 

Prítomní: 12     Za:  9     Proti:  0     Zdržal sa:  3 

 

          8. Nakladanie s nehnuteľným majetkom obce 

 

     Starosta obce otvoril bod č. 8 týkajúci sa nakladania s nehnuteľným majetkom obce. Slovo 

odovzdal predsedovi Komisie majetkoprávnej, poľnohospodárstva, výstavby a životného 

prostredia pri ocZ poslancovi MVDr. Štefanovi Szabóovi, ktorý oboznámil poslancov s tým, že 

predložený materiál na rokovanie bol prerokovaný v komisii a vyzval JUDr. Sókyovú, aby 

oboznámila poslancov s konkrétnymi  návrhmi a stanoviskami komisie. Ako prvé boli 

prerokované žiadosti týkajúce sa prevodu vlastníctva. 

1/ Návrh na úpravu záväzných cien obecných pozemkov v intraviláne Obce Dvory nad 

Žitavou: 

Dôvodová správa: 

Doposiaľ obecné pozemky sa odpredávali alternatívne : 

a/ 5,- €/m
2
 – pozemky doplnkového charakteru 

b/ 10,- € – stavebné pozemky. 

Kým výška nájomného za nebytové priestory tvorí súčasť Zásad hospodárenia a nakladania 

s majetkom obce Dvory nad Žitavou, predajná cena v Zásadách nie je upravená. Z uvedeného 
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dôvodu navrhujeme doplniť Zásady o ďalšiu prílohu – Prílohu č. 2, ktorá určuje ceny pozemkov 

nasledovne: 

a/ pozemky doplnkového charakteru do 100 m
2
 – 5,- €/m

2
 

b/ pozemky od 100 m
2
 do 400 m

2
, ktoré z dôvodu existujúcich inžinierskych sietí príp. iných 

vecných bremien alebo z dôvodu  svojho tvaru nie sú zastaviteľné – 8,- €/m
2
 

c/ stavebné pozemky 12,- €/m
2
 

 

     JUDr. Sókyová uviedla, že v návrhu na uznesenie, ktorý majú poslanci pred sebou, je 

zapracované aj nájomné za užívanie verejných priestranstiev za účelom zriadenia sezónnych 

alebo celoročných sedení v sume: 

a/ 10,- €/m
2
 pre sezónne sedenie od 15. 4. do 15. 10. bežného roka 

b/ celoročné sedenia /základy spojené pevne so zemou/ 8,- €/m
2
/rok. 

c/ splnomocňuje starostu obce na podpísanie nájomných zmlúv pre účely zriadenia vonkajších 

sedení na dobu neurčitú po prerokovaní žiadosti v komisii MpPVaŽP. 

 

      Táto časť uznesenia nebola v komisii prejednávaná z dôvodu, že problém so sezónnym 

sedením sa naskytol, až keď prišlo dobré počasie a na verejné priestranstvá sa začali 

umiestňovať vonkajšie sedenia.                          

      JUDr. Sókyová poznamenala, že zákon 595/2003 Z. z. daňový poriadok, ukladá správcovi 

dane povinnosť vyrubiť daň za užívanie verejného priestranstva. Existuje jedna jediná výnimka 

na nevyrubenie dane a to v tom prípade, ak má ten kto užíva verejné priestranstvo  uzatvorenú 

nájomnú zmluvu s obcou. V tom prípade sa platí nájom. Cena nájmu by mohla byť stanovená 

podľa predloženého návrhu, alebo podľa návrhu poslancov. V prípade, ak sa nestanoví cena 

nájmu, obec bude  musieť vyrubovať daň za zabratie verejného priestranstva. Ďalej navrhla, aby 

poslanci splnomocnili starostu obce na podpisovanie takýchto nájomných zmlúv. Bolo by to 

dobré z toho hľadiska, že by budúci nájomníci nemuseli čakať do ďalšie zastupiteľstva a hneď 

by sa s nimi mohla uzatvoriť nájomná zmluva. Samozrejme o každej zmluve by bolo obecné 

zastupiteľstvo dodatočne informované. Ak by s niektorou nájomnou zmluvou nesúhlasili, tak by 

sa  vypovedala.  

     Starosta obce otvoril rozpravu k tomuto bodu. 

 

     Do rozpravy sa prihlásila poslankyňa Ing. Silvia Horváthová. Povedala, že je členom 

Komisie MpPVaŽP, ale nemohla sa zúčastniť sedenia. Dodala, že nie je jej jasné, prečo je 

sezónne sedenie od 15.4 do 15.10, 10,- €/m
2   

a celoročné sedenie  8,- €/m
2
/rok. 

     JUDr. Sókyová vysvetlila, že všetky sezónne sedenia sa  využívajú len v jarných, letných  

jesenných mesiacoch. Existujú však sedenia, kde napr. vyložia pódiu na celý rok, ale už počas 

zimných mesiacoch z neho nemajú zisk. Preto sa zvyknú aj v iných obciach stanovovať dve 

sumy. Jedna cena, keď sa aktívne využíva to verejné priestranstvo počas sezóny a druhá cena, 

keď sa využíva pasívne počas celého roka. Na tieto sezónne sedenia od 15. 4 do 15. 10. budú 

uzatvorené nájomné zmluvy  na dobu neurčitú, ale  bude tam podmienka, že budú platiť len za 

to obdobie, počas ktorého verejné priestranstvo budú užívať. JUDr. Sókyová dodala, že poslanci 

môžu uviesť aj iné sumy a podmienky, aké boli v návrhu.  

 

     Komisia majetkoprávna, poľnohospodárstva, výstavby a životného prostredia /ďalej Komisia 

MpPVaŽ/ odporučila Obecnému zastupiteľstvu schváliť navrhované ceny obecných pozemkov 

podľa predlohy. 

 

Návrh na Uznesenie:  

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje doplnenie Uznesenia č. 562/27052010 tak, že schvaľuje  

1. predajnú cenu obecných pozemkov v intraviláne k. ú. obce Dvory nad Žitavou takto:  
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a/ pozemky doplnkového charakteru do 100 m
2
 – 5,- €/m

2
 

b/ pozemky od 100 m
2
 do 400 m

2
, ktoré z dôvodu existujúcich inžinierskych sietí príp. iných 

vecných bremien alebo z dôvodu  svojho tvaru nie sú zastaviteľné – 8,- €/m
2
 

c/ stavebné pozemky 12,- €/m
2
 

2. nájomné za užívanie verejných priestranstiev za účelom zriadenia sezónnych alebo 

celoročných sedení v sume: 

a/10,- €/m
2
 pre sezónne sedenie od 15. 4. do 15. 10. bežného roka 

b/ celoročné sedenia /základy spojené pevne so zemou/ 8,- €/m
2
/rok 

c/ splnomocňuje starostu obce na podpísanie nájomných zmlúv pre účely zriadenia vonkajších 

sedení na dobu neurčitú po prerokovaní žiadosti v komisii MpPVaŽP. 

 

Hlasovanie č. 11 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

     Po hlasovaní poslancov slovo prebrala opäť JUDr. Sókyová, ktorá oboznámila poslancov s 

tým, že v nasledujúcich návrhoch pôjde o preschválenie uznesení, ktoré už boli prerokované 

v príslušných komisiách a obecné zastupiteľstvo už schválilo aj odpredaj. Zakaždým ide 

o pozemky, ktoré sa odpredávajú na základe geometrické plánu. Ide o dorovnanie pozemkov 

hraničných čiar pôvodných žiadateľov. Medzičasom sa zmenil zákon a schvaľuje sa zvlášť 

spôsob a zvlášť priamy odpredaj.  Ide o formálne nedostatky, neboli dobré uznesenia, keďže 

nebol zvlášť schválený spôsob a zvlášť schválený priamy predaj.  

     Starosta otvoril rozpravu k tomuto bodu. Do rozpravy sa neprihlásil ani jeden poslanec.  

 

Návrh na  doplnenie Uznesenia č. 268/11122012 

 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou dopĺňa svoje Uznesenie č. 268/11122012 tak, 

že: 

a/ Obecné zastupiteľstvo schvaľuje spôsob prevodu pozemku – vedeného  v katastrálnom 

území Dvory nad Žitavou zameraného geom. plánom č. plánom č. 199/2012 a vytvorený 

z pozemku vedeného v pozemnoknižnej vložke č. 2888 ako parc. č. 1439/2 ako diel č. 5, ktorý 

sa pričlení  k C KN  parc. č. 1371/1 o výmere 13 m
2
 zast. pl., diel č. 6 k C KN parc. č. 1371/2 

o výmere 3 m
2
 zast. pl., diel č. 7 k C KN parc. č. 1372 o výmere 15 m

2
 záhrada, spolu o výmere 

31 m
2
 formou priameho odpredaja v zmysle § 9 ods.2 písm. a/ a c/ zák.č. 138/1991 Zb. 

v platnom znení, 

b/ v súlade s § 9 ods. 2 písm. c) zák. č. 138/1991 Z.z. priamy  predaj pozemku – vedeného  

v kat. úz. Dvory nad Žitavou zameraného geom. plánom č. 199/2012 a vytvorený z pozemku 

vedeného v pozemnoknižnej vložke č. 2888 ako  parc. č. 1439/2 ako   diel č. 5, ktorý sa pričlení  

k C KN  parc. č. 1371/1 o výmere 13 m
2
 zast. pl., diel č. 6 k C KN  parc. č. 1371/2 o výmere 

3m
2
 zast. pl., diel č. 7 k C KN  parc. č. 1372 o výmere 15 m

2
 záhrada, spolu o výmere 31 m

2
 za 

cenu 5,- €/m
2
 – celkom za 155,- €  pre Vendelovú Gizelu rod. Maczková, Dubová cesta 6, Dvory 

nad Žitavou v podiele 2/4, JUDr. Zuzanu Bakovú, rod. Vendelovú, bytom Komenského č. 23, 

Dvory nad Žitavou v podiele ¼ a Oľgu Martinekovú, rod. Vendelovú, bytom Okružná 6, Dvory 

nad Žitavou v podiele ¼ v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov ako prípad hodný osobitného zreteľa trojpätinovou väčšinou 

všetkých poslancov  z dôvodu, že ide o dodatočné majetkoprávne vysporiadanie predzáhradky 

žiadateľov. 

 

Hlasovanie č. 12 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 
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Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje zmeny a doplnenie Uznesenia č, 

451/09092014 tak, že 

a/ schvaľuje  

spôsob prevodu  novovytvoreného pozemku C KN parc.č.716/11 zastavané plochy  o výmere 

30m
2
 v k. ú. Dvory nad Žitavou,  ktorý bol  geometrickým plánom č. 73/2014,  vyhotoveným  

autorizovaným geodetom Ing. Vincentom Bujdákom dňa 29. 6. 2014 odčlenený z E KN parc.č. 

1441/981  ostatné plochy vedenej na LV č. 5457  vo výlučnom vlastníctve obce Dvory nad 

Žitavou formou priameho odpredaja v zmysle § 9 ods. 2 písm. a/ a c/ zák. č. 138/1991 Zb. 

v platnom znení, 

b/ schvaľuje trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov priamy odpredaj novovytvoreného 

pozemku  C KN parc. č. 716/11 zastavané plochy o výmere 30 m
2
 v k. ú. Dvory nad Žitavou,  

ktorý bol geometrickým plánom č. 73/2014,  vyhotoveným  autorizovaným geodetom Ing. 

Vincentom Bujdákom dňa 29. 6. 2014  odčlenený z E KN parc.č. 1441/981  ostatné plochy 

o výmere 1120m2  vedenej na LV č. 5457  vo výlučnom vlastníctve obce Dvory nad Žitavou 

v prospech Mgr. Henriety Bajkaiovej, rod. Mukovej,  a manž. Gabriela Bajkaiho, rod. Bajkai, do 

BSM v podiele 1/1 obaja bytom Dvory nad Žitavou, J. G. Tajovského 1813/6, za kúpnu cenu 8,-

€/m
2
 spolu celkom za 240,- €  v súlade s § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov ako prípad hodný osobitného zreteľa trojpätinovou väčšinou 

všetkých poslancov z dôvodu, že ide o dodatočné majetkoprávne vysporiadanie predzáhradky 

žiadateľov. 

 

Hlasovanie č. 13 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

Návrh na uznesenie: 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje zmenu Uznesenia č, 

451/09092014 tak, že 

a/ schvaľuje  

spôsob prevodu pozemku formou priameho odpredaja v zmysle § 9 ods. 2 písm. a/ a c/ zák. č. 

138/1991 Zb. v platnom znení nachádzajúceho sa v k. ú. Dvory nad Žitavou, a to dielu č. 7 

zastavané plochy o výmere 64 m
2
 ktorý je súčasťou  C KN parc.č.446/1 zast. plochy a nádvoria 

o celkovej výmere 431 m
2
, vytvorenej geometrickým plánom vyhotoveným súkromným 

geodetom Michalom Bencem dňa 25. 8. 2014 pod  č. 104/2014. Diel č. 7 vznikal odčlenením od  

E KN parc.č. 1441/961 ostatné plochy  vedenej na LV č. 5457 ako výlučné vlastníctvo obce 

Dvory nad Žitavou, 

b/schvaľuje priamy odpredaj novovytvoreného pozemku  nachádzajúceho sa v k.ú. Dvory nad 

Žitavou, a to dielu č. 7 zastavané plochy o výmere 64m2 ktorý je súčasťou  C KN parc.č.446/1 

zast. plochy a nádvoria o celkovej výmere 431m2, vytvorenej  geometrickým plánom 

vyhotoveným súkromným geodetom Michalom Bencem, dňa 25. 8. 2014 pod  č. 104/2014. 

odčlenením od  E KN parc. č. 1441/961 ostatné plochy  vedenej na LV č. 5457 ako výlučné 

vlastníctvo obce Dvory nad Žitavou v prospech Veroniky Nagyovej rod. Mokošovej nar. 9. 1. 

1951, trvale bytom Tyršova 1448/23, Dvory nad Žitavou v zmysle §9a ods. 8 písm. b/ zákona 

138/1991 Zb. v platnom znení ako pozemok doplnkového charakteru. 

 

Hlasovanie č. 14 
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Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Po odhlasovaní vyššie spomínaných návrhov JUDr. Sókyová bližšie priblížila ďalší bod 

rokovania, a to žiadosť Ing. Tomáša Prehodu o odkúpenie pozemku. Uznesením OcZ                         

č. 466/29102009 bol schválený priamy odpredaj pozemku parc. č. 754/5 zastavané plochy 

a nádvoria  zameraného geometrickým plánom č. 8/2010 o celkovej výmere 381 m
2
 v prospech 

Ing. Tomáša Prehodu nar. 9. 9. 1979 Tajovského 11, Dvory nad Žitavou. Zároveň však bol 

vyhotovený aj druhý GP, ktorým bolo reálne zameraná väčšia výmera a tiež bol schválený 

odpredaj väčšej výmery, avšak k zápisu tohto GP už nedošlo. Žiadateľ má záujem 

o vyporiadanie faktického užívania pozemkov a o ich prevod do svojho vlastníctva podľa tohto 

GP, nakoľko pozemky obklopujú jeho domovú nehnuteľnosť na skôr odkúpenej parcele č. C KN  

754/5 a ním  vlastneného pozemku C KN  parc.č. 754/2. 

     MVDr. Szabó prečítal stanovisko komisie. Komisia MpPVaŽp skonštatovala, že na strane 

jednej odpredajom požadovaných dielov sa nezhorší situácia týkajúca sa odvodu dažďovej vody, 

na strane druhej spevnením plôch na obidvoch stranách a ich navýšením pri súčasnej 

nefunkčnosti priľahlých jarkov dochádza k občasnému zaplaveniu záhradiek po obidvoch 

stranách komunikácie. Komisia odporúča riešiť vyčistenie kanalizácie alebo realizáciu iných 

možností na odvod dažďovej vody. Z uvedeného dôvodu nemá námietky voči schváleniu 

žiadosti Ing. Tomáša Prehodu. 

 

Návrh na uznesenie: 

 

a/Obecné zastupiteľstvo v zmysle § 9 ods. 2 písm. a/ a c/ zák. č. 138/1991 Zb. v platnom 

znení schvaľuje spôsob odpredaja zámenu a priamy odpredaj pozemkov nachádzajúcich sa vo 

Dvoroch nad Žitavou  podľa geometrického plánu súkromného geodeta Michala Benczeho č. 

114/2009 zo dňa 12. 10. 2009  tak, že diel č. 6 zast. plochy o výmere 51 m
2
  odčlenený z C KN 

parc. č. 754/2 zast. plochy vo výlučnom vlastníctve  Ing. Tomáša Prehodu pripadne do 

výlučného vlastníctva obce Dvory nad Žitavou a diely: diel č. 4 o výmere 69 m
2
 zast. plochy, 

diel č. 7 zast. plochy o výmere 83 m
2
 a diel č. 1 zast. plochy o výmere 83 m

2
 odčlenené z C KN  

parc. 754/1 zast. plochy o výmere 736 m
2
 pripadnú do vlastníctva Tomáša Prehodu tak, že 

rozdielnu výmeru 115 m
2
 obec Dvory nad Žitavou odpredá Tomášovi Prehodovi ako pozemky 

doplnkového charakteru  

 

b/ Obecné zastupiteľstvo s trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov  schvaľuje zámenu 

a priamy odpredaj pozemkov nachádzajúcich sa v k. ú. Dvory nad Žitavou tak, že podľa 

geometrického plánu súkromného geodeta Michala Benczeho č. 114/2009 zo dňa 12. 10. 2009  

vytvorený  diel č. 6 zast. plochy o výmere 51 m
2
 odčlenený z C KN parc. č. 754/2 zast. plochy  

o celkovej výmere 316 m
2
 vedenej na LV č. 515 vo výlučnom vlastníctve Ing.  Tomáša Prehodu  

pripadne do výlučného vlastníctva obce Dvory nad Žitavou a diely: diel č.4 o výmere 69 m
2
 

zast. plochy, diel č. 7 zast. plochy o výmere 83 m
2
 a diel č. 1 zast. plochy o výmere 83 m

2
 

odčlenené z C KN  parc.754/1 zast. plochy o výmere 736 m
2
 vedené na LV 1 ako výlučné 

vlastníctvo Obce Dvory nad Žitavou  pripadnú do vlastníctva  Ing. Tomáša Prehodu tak, že za  

rozdielnu výmeru 115m2  Ing. Tomáš Prehoda zaplatí 8,- €/m
2
 podľa §9a ods. 8 písm. e/ Zákona 

138/1991 Zb. v platnom znení. Osobitný zreteľ spočíva na strane jednej získania verejnej zelene 

do vlastníctva obce a na strane druhej vyrovnanie hraníc pozemku žiadateľa. 

 

Hlasovanie č. 15 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 
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     V ďalšom bode sa prejednávala žiadosť Mareka Mokráša a Tibor Kersztesa  o odkúpenie              

C KN  parc. č. 1529 o výmere 184 m
2
 – zast. plochy a nádvoria. /ulička medzi rodinnými 

domami J. Aranya 32 a 34 do podielového spoluvlastníctva po rozdelení parcely geometrickým 

plánom. Odpredaj bol pôvodne schválený uznesením 448/10092009 za cenu 9,96 €. Žiadatelia 

žiadali uzatvoriť zmluvu o budúcej kúpnej zmluve a schváliť splátkový kalendár na 24 

mesiacov.  

MVDr. Szabó oboznámil poslancov so stanoviskom Komisie MpPVaŽp, ktorá odporúčala  

obecnému zastupiteľstvu schváliť odpredaj pozemku žiadateľom tak, aby hranice odkupovaného 

pozemku korešpondovali s hranicou pozemkov vo vlastníctve žiadateľov. Taktiež odporúčala 

cenu 8,- €/m
2
 splatiť v 24 splátkach s tým, že kúpna zmluva bude vyhotovená po zaplatení 

poslednej splátky. 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou 

a/ schvaľuje  

spôsob prevodu pozemku CKN parc. č. 1529 zast. plochy a nádvoria  o výmere 184 m
2
  

vedeného na LV č. 1 pre k. ú. a obec Dvory nad Žitavou  formou priameho odpredaja v zmysle 

§9 ods. 2 písm. a/ a c/ zák. č. 138/1991 Zb. v platnom znení, 

b/ trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov  priamy odpredaj C KN parc. č. 1529  zast. plochy 

a nádvoria o výmere 184 m
2
 vo výlučnom vlastníctve obce Dvory nad Žitavou vedenej na LV č. 

1 pre k.ú. Dvory nad Žitavou do podielového spoluvlastníctva Mareka Mokráša J.Aranya 32 941 

31 Dvory nad Žitavou a Tibora Keresztesa Malá Komárňanská 45 941 31 Dvory nad Žitavou po 

zameraní geometrickým plánom za kúpnu cenu 8.-€/m2 v zmysle §9a ods. 8 písm. e/ zák. č. 

138/1991 Zb. v platnom znení formou zmluvy o budúcej zmluve a následne kúpnej zmluvy  ako 

prípad hodný osobitného zreteľa, 

c/ schvaľuje úhradu v 24  mesačných  rovnomerných splátkach. 

 

Hlasovanie č. 16 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

V ďalšom bode sa obecné zastupiteľstvo venovalo žiadosti o odkúpenie pozemkov 

v rovnakom diele /po ¼ pre každého spoluvlastníka/, ide o majetkoprávne vysporiadanie 

pozemkov na ul. L. Štúra podľa priloženého GP, kde sa z parc.č. 1441/601 odčleňuje diel 1 

o výmere 36 m
2
 a pričleňuje sa k parc. č. 4167/1  a diel 2 o výmere 25 m

2
 sa pričleňuje k parc. č. 

4167/2.  

Komisia MpPVaŽp odporúčila schváliť odpredaj za kúpnu cenu 5,- €/m
2  

. 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 

a/ spôsob prevodu pozemkov – z E KN parc. č. 1441/601 ostatné plochy  o výmere 61 m
2
, 

vedenej na LV 5457 vo výlučnom vlastníctve obce Dvory nad Žitavou  geometrickým plánom č. 

96/2014 vytvorených  dielov: dielu 1 zast. plochy o výmere 36 m
2
 a dielu 2 zast. plochy 

o výmere 25 m
2
  formou  priameho odpredaja v zmysle § 9 ods. 2 písm. a/ a c/ zák. č. 138/1991 

Zb. v platnom znení. 

b/ schvaľuje priamy odpredaj pozemkov nachádzajúcich sa v katastrálnom území Dvory nad 

Žitavou, a to z pôvodnej E KN parcely č.1441/601 ostatné plochy o výmere 61 m
2
  vedenej na 
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LV č. 5457 ako výlučné vlastníctvo obce Dvory nad Žitavou  súkromným geodetom Michalom 

Benczem dňa 14. 8. 2014 vyhotoveným geometrickým plánom č. 96/2014 vytvorených dielov: 

diel 1 vo výmere 36 m
2
 ktorý sa pričleňuje k parcele C KN  4167/1 zast. plochy a diel 2 

o výmere 25 m
2
 ktorý sa pričleňuje k parc. C KN 4167/2 zast. plochy  v podielovom 

spoluvlastníctve žiadateľov spolu  o výmere 61 m
2
 do podielového spoluvlastníctva  Blanár 

Gabriel rod. Blanár nar. 28. 6. 1974 Krivánska 217/3, Dvory nad Žitavou v podiele ¼ k celku, 

Blanár Alexander rod. Blanár nar. 27. 11. 1962 L.Štúra 317/18, Dvory nad Žitavou v podiele ¼ 

k celku, Blanár Štefan rod. Blanár nar. 31. 7. 1961 Ďorocká 4360/11, Nové Zámky v podiele ¼ 

k celku a Dömeová Zuzana rod. Blanárová nar. 26. 8. 1968 S. H. Vajanského 535/9, Nové 

Zámky za kúpnu cenu 5,- €/m
2
 podľa §9a ods. 8 písm. b/ ako pozemok doplnkového charakteru 

 

Hlasovanie č. 17 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Ďalej obecné zastupiteľstvo prejednávalo žiadosť pani Jankovičovej  Henriety a Františka 

Tataiovcov, ktorí žiadali o odkúpenie novovytvoreného dielu č. 1 o výmere 21m
2
 ktorý bol 

odčlenený z poz. E KN parc.č. 1441/401 o výmere 24 m
2
 a pričlenený k C KN parcele č. 4181 

bez LV, ktorá je súčasťou E KN parciel 1344 a 1345 v podielovom spoluvlastníctve žiadateľov  

Komisia MpPVaŽp odporúčala obecnému zastupiteľstvu schváliť odpredaj za cenu 5,- €/m
2
 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 

a/ spôsob prevodu pozemku  v k.ú. Dvory nad Žitavou diel č. 1 o výmere 21 m
2
 odčlenený z E 

KN parc.č. 1441/401 ostatné plochy o výmere 24 m
2
 vedený na LV 5457 ako výlučné 

vlastníctvo obce Dvory nad Žitavou  a pričlenený k C KN parc.č. 4181 zast. plochy 

v podielovom spoluvlastníctve žiadateľov  formou  priameho odpredaja v zmysle § 9 ods.2 

písm. a/ a c/ zák. č. 138/1991 Zb. v platnom znení  

b/ priamy predaj pozemku  v k.ú. Dvory nad Žitavou – dielu č. 1 o výmere 21m
2
 vytvoreného 

geometrickým plánom súkromného geodeta Michala Benczeho č. 131/2014 z 23. 10. 2014 

odčlenením od parc. E KN 1441/401ostatné plochy o výmere 24m
2
 vedenej na LV 5457 ako 

výlučné vlastníctvo obce Dvory nad Žitavou a  ktorý sa pričleňuje k parc.č. 4181 zast. plochy 

o novej  výmere 283 m
2
 do podielového spoluvlastníctva  Jankovičovej Henriety rod. Tataiovej  

nar, 18. 4. 1968 Ľ.Štúra 30 Nové Zámky a Tataiho Františka rod. Tatai  nar. 16. 6. 1957 

Budatínska 53, Bratislava za kúpnu cenu 5.-€/m
2
 podľa §9a ods.8 písm.b/ zákona 138/1991 Zb. 

v platnom znení  ako pozemok doplnkového charakteru. 

 

Hlasovanie č. 18 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Ďalšou časťou bodu č. 8 bola informácia o rodinných domoch vo vlastníctve obce. 

Poslanci dostali domov materiál, v ktorom boli uvedené všetky domy, ktoré má obce vo 

vlastníctve a následne v prenájme. Materiál obsahoval aj vyčíslenie pohľadávok, ktoré majú 

nájomníci v týchto domoch voči obci a iné informácie súvisiace so spomínanými 

nehnuteľnosťami.  

     JUDr. Sókyová uviedla, že je určitý návrh, ako riešiť majetkoprávnu aj užívateľskú situáciu 

týchto rodinných domov. V prvom rade bude treba  dať vypracovať znalecký posudok, aby sme 
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vedeli v akom stave sú tieto rodinné domy a aká je ich hodnota. Súčasní majitelia, ktorí užívajú 

nehnuteľnosti, by mali mať predkupné právo.  

     So stanoviskom komisie oboznámil poslancov  predseda komisie MVDr. Szabó. Stanovisko 

komisie znelo: Komisia MpPVaŽp  prerokovala stav užívania vyššie špecifikovaných rodinných 

domov v tej súvislosti, že o odkúpenie RD so súp. č. 922 požiadali až 2 záujemcovia. Komisia 

odporúča vyhotoviť znalecký posudok na všetky 4 nehnuteľnosti s tým, že za cenu určenú 

znaleckým posudkom ich prednostne  ponúknuť na odpredaj tým užívateľom, ktorí nemajú 

žiadne nedoplatky na nájomnom ani iné nedoplatky voči obci, a majú platnú nájomnú zmluvu.  

Pokiaľ si nevyužijú možnosť odkúpenia nehnuteľností, komisia odporúča vypísanie verejnej 

obchodnej súťaže na odpredaj všetkých nehnuteľností, pričom najnižšia ponuková cena by mala 

byť cena určená znaleckým posudkom. 

     Starosta obce otvoril rozpravu k tomuto bodu a uviedol, že ide skôr o to, že čím sú 

spomínané domy staršie, tým je s nimi viac problémov. Sú predložené návrhy, podľa ktorých by 

bol záujem o odkúpenie týchto nehnuteľností súčasnými nájomníkmi, je tu návrh na odkúpenie 

nehnuteľnosti s tým, že nový majiteľ by uzatvoril nájomnú zmluvu s osobami, ktoré tam už aj 

tak bývajú. Samozrejme, pred predajom by sa všetky podlžnosti voči obci vyrovnali. 

V minulosti  boli návrhy, aby sa staršie nehnuteľnosti v obci odkupovali. Podľa starostu má 

zmysle odkupovať tieto nehnuteľnosti len v prípade, ak sa zbúrajú, lebo ak sa dá nehnuteľnosť 

do prenájmu opäť rôznym osobám, ktoré nebudú platiť pravidelne, tak takéto investície nemajú 

zmysel.  Poslanec Ing. Schultz dodal, že je potrebné rozhodnúť, či z týchto nehnuteľností urobí 

obec stavebný pozemok, alebo to zase predá, ale len slušným ľuďom, ktorí nemajú voči obci 

dlžobu. Treba myslieť aj na to, že ak  niekto dlží na nájomnom, či bude mať vôbec peňažné 

prostriedky na kúpu nehnuteľnosti.  

     JUDr. Sókyová ešte doplnila poznámku, že ten, kto má platnú nájomnú zmluvu na dobu 

neurčitú a nemá nedoplatok voči obci, má nárok na bytovú náhradu. Ak má niekto podlžnosti, 

nemá nárok.  

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 

a/ Zabezpečiť znalecké ocenenie všeobecnej hodnoty rodinných domov vo vlastníctve obce  

podľa predlohy, 

b/ ponúknuť predmetné nehnuteľnosti na odkúpenie za cenu určenú znaleckým posudkom tým 

užívateľom, ktorí majú platné nájomné zmluvy a nemajú nedoplatky voči obci, 

c/ na tie nehnuteľnosti, ktoré sa neodpredajú súčasným nájomcom pripraviť podmienky verejnej 

obchodnej súťaže a tieto predložiť na schválenie obecnému zastupiteľstvu. 

 

Hlasovanie č. 19 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Ďalej obecné zastupiteľstvo prerokovávalo návrh na výstavbu štvorbytovky za 

Zdravotným strediskom /vstup od ul. J. Szabóa/. JUDr. Sókyová uviedla, že vzhľadom na veľký 

počet uchádzačov o malorozmerné byty na ulici Tyršovej by bolo vhodné vybudovať ďalšie 

nájomné byty. Obec disponuje s pozemkom parc. č. 334, za Zdravotným strediskom, kde by sa  

mohla postaviť štvorbytovka s dvoma dvojizbovými a s dvoma trojizbovými bytmi. Na 

výstavbu bytov by sa mohla obec uchádzať o nenávratný finančný príspevok do výšky 70% zo 

ŠFRB. 

     Starosta obce dodal, že na ulici J. A Komenského, ktorá je za spomínaným pozemkom, už 

jedna štvorbytovka stojí a výstavbou ďalšej bytovky by sa  nám v obci vytvorilo také menšie 
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sídlisko. S majiteľom stolárstva, ktoré má sídlo vedľa obecného pozemku, už rokoval. Má 

záujem  o predaj nehnuteľnosti, takže by tam vznikla väčšia plocha na výstavbu štvorbytovky. 

Paradoxom je, že tento pozemok  práve obec predala majiteľovi stolárstva. Ďalej dodal, že na 

obecnom pozemku v súčasnosti stojí stará garáž, ktorá je  už  dezolátnom stave.  Táto garáž je 

už prázdna, keďže všetky veci z nej boli presťahované do Obecného podniku. Túto garáž by 

obec mohla svojpomocne rozobrať a cez ŠFRB by sme tam postavili štvorbytovku, lebo 

o bývanie v obci je veľký záujem.   

     S faktickou poznámkou sa prihlásil poslanec Kusy, že ak by stolári predali susedný pozemok, 

či by sa tam nezmestili dve štvorbytovky.  Na faktickú poznámku poslanca Kusyho zareagoval 

poslanec Ing. Schultz, že stačí jedna bytovka, aby zostal priestor aj pre zeleň. Podľa jeho slov 

treba brať do úvahy aj fakt, že každý nájomca bude mať aj auto, a preto je potrebné nechať 

priestor aj na parkovisko.  

 

Návrh na Uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje  Zámer výstavby  štvorbytovky na C KN  parc. č. 334/7  na  ul. 

J. Szabóa /za Zdravotným strediskom/ vo Dvoroch nad Žitavou s využitím nenávratných 

finančných prostriedkov zo ŠFRB vo výške 70%.  Ide o výstavbu 2 dvoj- a 2 trojizbových 

bytov. 

  

Hlasovanie č. 20 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

     V ďalšom bode obecné zastupiteľstvo prejednávalo prenájom obecných nehnuteľností.  

 

     Prvá bola žiadosť o prenájom verejného priestranstva mala bodaná spoločnosť WESNA C.O. 

s. r. o.. Spoločnosť  žiada o prenájom pozemku – cca 25m
2
 z parc. C KN 3347 na nároží ulíc 

Tyršovej a Veľkej Komárňanskej za účelom realizácie sezónneho vonkajšieho sedenia 

k cukrárni, ktorá má byť prevádzkovaná v priľahlej stavbe so súp.č. 1419 na parc. č. 3296/2 vo 

výlučnom vlastníctve spoločníka Obch. spol. WESNA Co, Ing. Denisy Vížinkárovej.                 

JUDr. Sókyová poznamenala, že vzhľadom na to, že obecné zastupiteľstvo pred chvíľou 

schvaľovalo, že  starosta je oprávnený takéto nájomné zmluvy podpisovať, tak nie je potrebné 

k tomuto bodu prijať uznesenie.  

 

     Druhá žiadosť bola od spoločnosti Slovak Telekom a.s., Bratislava, ktorá prenajíma nebytové 

priestory v zdravotnom stredisku, kde majú umiestnené technické zariadenia pre obsluhu 

telefónnych sietí. Ide o plochu vo výmere 36,32m
2
. Do 1.7. 2010 bola platná  nižšia sadzba 

nebytových priestorov, pričom spoločnosť platila 565,- € ročne. Časť nebyt. priestoru, kde sú 

zariadenia,  bola zaradená do kategórie obchodné priestory, kancelárie a služby a sociálne 

zariadenie a vstupný priestor do kategórie ostatné priestory. Podľa úpravy sadzobníka mali od  

1. 7. 2010 platiť zvýšené nájomné, čo predstavuje rozdiel 104,-€ ročne. Nájomca odmietol 

podpísať dodatok ku zmluve s tým, že predmetné priestory podľa ich názoru nepatria do 

kategórie obchodu a služieb, nakoľko tu nemajú zriadenú žiadnu prevádzku, priestory slúžia len 

na umiestnenie technického zariadenia, ktoré ich zamestnanci navštevujú mesačne raz za 

účelom technickej údržby. Nájomca požiadal vlastníka nehnuteľnosti o súhlas pre rekonštrukciu 

nebyt. priestorov /výmenu okien/ na vlastné náklady, prenajímateľ tento súhlas podmienil 

podpísaním dodatku k pôvodnej nájomnej zmluve. Nájomca argumentuje s tým, že 

vynaloženými nákladmi zveľaďuje majetok obce a trvá na svojom pôvodnom stanovisku. 

Nežiada preradiť nehnuteľnosť do kategórie ostatné priestory, do ktorej podľa neho patrí, ale 

trvá na ponechaní pôvodného nájmu. 
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Stanovisko komisie : 

Komisia MpPVaŽp zvážila všetky argumenty - na strane obce je pravdivé tvrdenie, že nájomca 

je podnikateľským subjektom, preto zaradenie do kategórie obchodu a služieb je správne, na 

strane nájomcu je skutočnosť, že by rekonštrukciou na vlastné náklady zvýšil hodnotu obecného 

majetku a vylepšil by jeho technický stav. Konečné rozhodnutie preto prenecháva na obecné 

zastupiteľstvo. 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje ponechať pôvodnú výšku nájomného v sume 565,- € 

v prospech spoločnosti Slovak Telekom a.s. a zároveň udeliť súhlas vlastníka s rekonštrukciou 

nebytového priestoru. 

 

Hlasovanie č. 21 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     Tretia žiadosť sa týkala uzatvorenia dlhodobej nájomnej zmluvy /min. na dobu 20 rokov/ 

s Rímskokatolíckou cirkvou Farnosťou Dvory nad Žitavou na pozemky nachádzajúce sa v k.ú. 

Dvory nad Žitavou, a to: pozemky C KN parcely č. 2481  a 2479 bez LV ktoré sú súčasťou EKN 

parciel č.4163/2 a 4164/2 – TTP. Dôvod na uzatvorenie dlhodobej nájomnej zmluvy je 

vybudovania umelého trávnika k futbalovému ihrisku z projektu HATTRICK IV. 

     Starosta obce dodal, že Obec Dvory nad Žitavou požiadala finančné prostriedky na  výstavbu  

umelého trávnika futbalového ihriska z projektu HATTRICK IV. Podanú žiadosť UEFA 

schválila a obec  získala 100 000 € na výstavbu umelého trávnika. Poslanec Ing. Schultz doplnil 

starostu obce, že je veľkým úspechom to, že  práve Obec Dvory nad Žitavou získala tieto 

finančné prostriedky. V rámci projektu HATTRICK IV sa opravujú štadióny po celom 

Slovensku, napr. teraz sa postavil štadión v Trnave. Nové futbalové ihrisko bude mať 

medzinárodné parametre, čiže Slovenský futbalový zväz tu môže organizovať mládežnícke 

kempy. Dodal, že spolu s pánom starostom sa osobne stretol aj s prezidentom Slovenského 

futbalového zväzu pánom Kováčikom. Výkonný výbor Slovenského futbalového zväzu schválil 

našu žiadosť. V okrese NZ, LV a KN nie je nikde takéto ihrisko, ako bude vo Dvoroch. Poslanec 

Ing. Schultz poznamenal, že je to veľký úspech pre dvorský, ale aj pre okresný  šport. Celkové 

investície na vybudovanie tohto ihriska sú väčšie, ale chceli by zapojiť aj súkromný sektor. 

     Poslanec Ing. Farkas sa opýtal, či obec neuvažuje s kúpou spomínaných pozemkov. Starosta 

odpovedal, že v súčasnosti nie. 

     Poslanec Ing. Schultz ešte dodal, že v rámci projektu HATTRICK IV je možnosť čerpať aj na 

iné veci, ako je napr. oprava budovy, tribún a mnohé iné. 

     Starosta obce vyslovil vieru v to, že vybudovaním ihriska nebude dvorský futbal závislý od 

rozpočtu obce, ale bude sebestačný. 

     Poslankyňa Ing. Silvia Horváthová sa opýtala, či nie je potrebná spoluúčasť obce, či 

postačuje len súkromný sektor. 

     Starosta obce odpovedal, že celý projekt financuje Slovenský futbalový zväz a súkromný 

sektor. 

 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 

Za účelom vybudovania umelého trávnika k futbalovému ihrisku Uzatvorenie dlhodobej 
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nájomnej zmluvy / min. na dobu 20 rokov/ s Rímskokatolíckou cirkvou Farnosťou Dvory nad 

Žitavou na pozemky nachádzajúce sa v k.ú. Dvory nad Žitavou, a to: pozemky C KN parcely č. 

2481  a 2479 bez LV ktoré sú súčasťou EKN parciel č.4163/2 a 4164/2 – TTP. 

 
Hlasovanie č. 22 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

     V ďalšom bode obecné zastupiteľstvo prejednávalo žiadosť spoločnosti FULLM, spol s r.o.  

Spoločnosť FULLM, spol. s r.o. užíva pozemky, ktoré sú vo vlastníctve obce bez nájomnej 

zmluvy. Tieto pozemky sú nevysporiadané a doteraz boli vedené v správe Slovenského 

pozemkového fondu.  

     Starosta obce  dodal, že ide o 7,5 ha ornej pôdy. Spoločnosť FULLM, spol. s r.o. obrábala 

túto poľnohospodársku pôdu, ale platili nájom Slovenskému pozemkovému fondu. Zástupcovia 

FULLM, spol. s r.o., chcú s obcou uzatvoriť nájomnú zmluvu a naďalej užívať tieto pozemky.  

Spoločnosť potrebuje mať uzatvorenú nájomnú zmluvu, aby mohli čerpať dotácie. 

     JUDr. Sókyová dodala, že obec bude žiadať od Slovenského pozemkového fondu spätne  

trojročné nájomné, ktoré užívatelia platili. 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje uzatvorenie nájomnej zmluvy na prenájom 

poľnohospodárskej  pôdy v extraviláne k.ú. Dvory nad Žitavou 

a to E KN prac. vedené na: 

LV 1 ako parc.č. 2888/2, 2922/3, 2922/4, 2921/3, 2922/7, 2872, 2873 v podiele 1/1 k celku  LV 

2722 ako parc.č. 2846 a  parc.č. 2847 v podiele 24/48 k celku LV č. 5457 ako parc. č.  2840/102, 

2888/1 v podiele 1/1 o celkovej výmere 75 263m
2 

na 10 rokov v prospech spoločnosti FULLM, 

spol. s r.o. so sídlom Bajč č. 130 PSČ  946 54 IČO 36524786 za cenu 100.-€/ha. 

 

 

Hlasovanie č. 23 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

 

       9. Návrh na uzatvorenie koncesnej zmluvy a zmluvy o spolupráci 

 

     Starosta obce otvoril bod č. 9 a slovo odovzdal JUDr. Sókyovej, ktorá oboznámila poslancov 

s predloženým návrhom. Poslancov o návrhu bližšie informovala aj dôvodová správa, ktorá bola 

súčasťou materiálu č. 9.  

     Išlo predložený návrh na uzatvorenie Koncesnej zmluvy a zmluvy o spolupráci, ktorá 

umožní, aby  obec bez počiatočných vlastných investícií zahájili výstavbu rekreačného 

komplexu.  

     Investor písomne deklaroval tento svoj zámer v Memorande o spolupráci, podľa ktorého: 

Investor má záujem podieľať sa na 1. fáze výstavby AQUAPRKU a vybudovať energetické 

srdce AQUPARKU, a tým zabezpečiť rozvoj využívania geotermálnej energie v Obci; Počas 

realizácie spoločného diela bude medzi Obcou Dvory nad Žitavou a spoločnosťou Safe Electric, 

s.r.o. uzatvorená Koncesná zmluva a zmluva o spolupráci podľa § 9c ods. 3 Zákona 138/1991 

Zb. o majetku obcí a § 269 Obchodného zákonníka. 

     JUDr. Sókyová uviedla, že spolupráca so spoločnosťou Safe Electric, s.r.o., by mohla mať 

niekoľko etáp s tým, že zrejme by sa rodili rôzne dodatky k pôvodným zmluvám, kde by sa 

spolupráca rozšírila, kde by mohlo byť rôznych technických aj právnych alternatív pre 

budúcnosť. Prebehlo množstvo rokovaní, či sa uzatvorí nájomná, alebo koncesná zmluva, no 
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vyzerá to tak, že pravdepodobne by bola pre obec výhodnejšia koncesná zmluva. Pri koncesnej  

zmluve sa uzatvára zmluva na vypožičanie majetku s tým, že po platnosti zmluvy sa vypožičaný 

majetok  dostáva do vlastníctva koncesionára. To znamená, že pokiaľ by spoločnosť vybudovala 

napr. prístupové cesty, alebo čokoľvek, čo nemusia odovzdať správcom sietí, tak v konečnom 

dôsledku by tieto veci pripadli do vlastníctva obce. JUDr. Sókyová ešte dodala, že ak obecné 

zastupiteľstvo schváli uzatvorenie  koncesnej zmluvy so spoločnosťou Safe Electric, s.r.o., nemá 

čo stratiť, lebo zatiaľ sa v tomto smere nerobilo nič, a keď teraz neschvália uzatvorenie zmluvy, 

tak sa ďalšie roky nebude robiť v tomto smere nič, lebo nájsť nového investora nebude ľahké.  

     Starosta obce doplnil JUDr. Sókyovú s poznámkou, že on už veľakrát povedal, že obrazne 

povedané „vykopať 4 diery“ a vybudovať 4 bazény nie je problém, ale vybudovať aquapark nie 

je jednoduché. Táto spoločnosť je energetická spoločnosť a nemajú záujem sa spolupodieľať na 

samotnom aquaparku. Oni chcú vybudovať na vlastné náklady srdce celého aquaparku 

v hodnote cca 1 000 000 až 1 200 000 €. Je to veľmi veľký balík peňazí, ktorý obec nikdy 

nebude mať  na tento účel. Starosta obce poznamenal, že pre investorov mal dve podmienky. 

Prvou podmienkou bolo, aby sa obec nemusela vzdať či už pozemkov v okolí Kalvárie, alebo 

samotného vrtu. Druhou podmienkou bolo, že ak chcú podnikať na území obce Dvory nad 

Žitavou, musia sa spolupodieľať na 1. etape výstavby aquaparku. Nakoľko zámerom spoločnosti 

Safe Electric, s.r.o., je vybudovanie srdca aquaparku a využívať z neho energiu, musia sa 

spolupodieľať na výstavbe, aby tú energiu vedeli čerpať. Podľa starostu obce je táto koncesná 

zmluva pre obec maximálne výhodná, lebo obec nič nestráca, o nič neprichádza, a jediné čo 

spoločnosť chce, je mať jeden rok exkluzivitu. Spoločnosť bude prvý rok počítať energetickú 

výdatnosť prameňa a mnohé iné výpočty. Starosta dodal, že ten jeden rok procesu prípravy bude 

potrebovať aj on, lebo treba zmeniť územný plán obce, aby sa mohol vybudovať aquapark pod 

Kalváriou.  Starosta obce predstavil poslancov vizualizáciu budúceho aquaparku. 

     Poslankyňa Ing. Silvia Horváthová sa opýtala, či firma Safe Electric, s.r.o., má nejaké 

referencie. Starosta obce odpovedal, že ide o skúsenú energetickú spoločnosť. Ich majitelia, 

resp. konatelia sú v tejto problematike doma. Majú na starosti Mochovce, teplárenské 

spoločnosti po celom Slovensku. Majú potrebné povolenia aj certifikáty. Spoločnosť sa 

vyjadrila, že kvalitou je voda na veľmi dobrej úrovni a do roka by sa voda v aquaparaku dala 

vyhlásiť za liečivú. 

     Poslanec Ing. Farkas sa opýtal, že ak sa pripraví koncesná zmluva, či sa dostane pred obecné 

zastupiteľstvo. Starosta obce odpovedal, že určite áno. Prednosta obecného úradu Ing. Peter Ágh 

dodal, že všetky zmluvy sú po podpísaní verejne dostupné. Tu sa jedná o odobrenie prvého 

kroku, že niekto dostane šancu, aby za rok ukázal, čo vie. Finančný záväzok zo strany obce je 

nulový. Všetci pracujeme na tom, aby sa za 2 alebo 3 roky začala výstavba aquaparku. Ďalej 

poznamenal, že kvalita vody je veľmi dobrá a je jej dostatok. 

     Starosta obce dodal, že jeho podmienka je aby sa investor aspoň 50 % spolupodieľal na 1 

fáze výstavby aquaparku, aby vybudovali vstupnú bránu, šatne, pokladne a prvé 4 bazény. 

Všetky tieto podmienky boli zahrnuté v návrhu koncesnej zmluvy. 

     Ing. Galla, PhD. skonštatoval, že sú tu naozaj minimálne riziká. 

     Poslanec Ing. Schultz dodal, že je rád, že nejde o mega projekty, že celá výstavba je 

rozdelená na niekoľko etáp. Dodal, že určite tento projekt podporí. 

     Ing. Silvia Horváthová sa opýtala, kto stojí za spoločnosťou Safe Electric, s.r.o., keďže to je 

spoločnosť, s ktorou obecné zastupiteľstvo rokovalo pred dvoma rokmi a nerozumie, prečo 

vtedy neuzatvorili takúto zmluvu. 

     Starosta obce uviedol, že  pred dvoma rokmi boli úplne iné podmienky aj spôsob rokovania. 

Teraz sú podmienky nastavené výhodne pre obec, kým pred dvoma rokmi neboli. 

     O slovo sa prihlásil poslanec Vanya, ktorý dodal, že si dal tú námahu a preštudoval si 

zápisnicu z 20. zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré bolo 27. decembra 2012. Na tomto  

zastupiteľstve sa prejednávalo vybudovanie aquaparku. Sú v nej uvedené podmienky, za ktorých 
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sa to malo toho času vybudovať. Skonštatoval, že tie podmienky spred dvoch rokov boli pre 

obec maximálne nevýhodné. Podľa návrhu, ktorý majú momentálne pred sebou, nemá obec čo 

stratiť, možno ani nič obec nezíska, ale určite nič nestratí. 

     Poslankyňa Ing. Silvia Horváthová poznamenala, že nie je právnička a nevie čo presne je 

koncesná zmluva. JUDr. Sókyová vysvetlila, čo presne koncesná zmluva zahŕňa. 

 

Návrh na uznesenie: 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje: 

a/ Znenie predloženej Dôvodovej správy, 

aa/ bez pripomienok. 

b/ Zámer vybudovania energetického zdroja v rámci 1. etapy výstavby aquaparku za účelom 

zabezpečenia služieb obyvateľstva v Obci Dvory nad Žitavou v zmysle predloženej dôvodovej 

správy. 

c/ Uzatvorenie Koncesnej zmluvy a zmluvy o spolupráci podľa § 9c ods.3 Zák. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v platnom znení a § 269 Obch. zák. vrátane budúcich zmlúv o zriadení vecných 

bremien v súvislosti s vybudovaním energetického zdroja aquaparku v rozsahu nehnuteľností 

špecifikovaných v  dôvodovej správe, ktorá tvorí súčasť tohto Uznesenia na dobu 30 rokov 

v prospech obchodnej spoločnosti spoločnosť Safe Electric, s.r.o. so sídlom Wolkerova 

3107/1940 66 Nové Zámky IČO 47 115 378 zapísaná do Obchodného registra Os Nitra  v odd. 

Sro vl.č. 38303/N. 

d/ splnomocňuje starostu obce Dvory nad Žitavou Ing. Branislava  Becíka, PhD. na podpísanie 

Koncesnej zmluvy a zmluvy o spolupráci v zmysle predchádzajúcich bodov Uznesenia. 

 

Hlasovanie č. 24 

Prítomní: 11    Za: 10    Proti:  0     Zdržali sa:  1 

       10. Rôzne, interpelácie, námety a pripomienky poslancov 

 

     Starosta obce otvoril bod č. 10 a odovzdal slovo poslankyni Márii Horváthovej, ktorá sa 

vrátila k prideľovaniu finančných prostriedkov pre Reformovanú kresťanskú cirkev na 

Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou. Reformovaná kresťanská cirkev žiadala finančné 

prostriedky na opravu strechy kostola Reformovanej kresťanskej cirkvi vo Dvoroch nad 

Žitavou. Poslankyňa Mária Horváthová navrhla, aby obecné zastupiteľstvo z časti vyhovelo 

žiadosti, a aby schválilo na opravu strechy kostola 1000 €. 
     Poslanec  MVDr. Dékany súhlasil s návrhom poslankyne Horváthovej.  

 

Návrh na uznesenie: 
 

     Obecné zastupiteľstvo vo Dvoroch nad Žitavou schvaľuje dotáciu vo výške 1 000 € pre 

Reformovanú kresťanskú cirkev na Slovensku, Filiálka Dvory nad Žitavou, na rekonštrukciu 

strechy kostola Reformovanej kresťanskej cirkvi vo Dvoroch nad Žitavou. 

 

Hlasovanie č. 25 

Prítomní: 12     Za: 12      Proti:  0     Zdržali sa:  0 

     Po hlasovaní sa o slovo prihlásil poslanec Ing. Galla, PhD., ktorý načrtol problém, s včelami 

s ktorým ho vyhľadali občania obce. Niektorí včelári majú úle doma a včely ohrozujú susedov. 
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Starosta obce zareagoval na poslancovu pripomienku, že včely sú chránené. Do diskusie sa 

prihlásil poslanec Vanya, ktorý uviedol, že je sám včelár, a že tento problém treba s každým 

včelárom riešiť osobitne. Existuje zákon, ktorý presne stanovuje, za akých podmienok sa dajú 

chovať včely v zastavanom území obce. 

     Poslanec Ing. Galla, PhD., sa zaujímal aj o to, či bude obce tento rok vykonávať postrek proti 

komárom. Starosta obce uviedol, že záleží od toho, aký bude tlak, lebo nie je mokrá jar, 

Uviedol, že skôr robia problém kliešte, ktoré sa v značnej miere rozmnožili. Do diskusie sa 

prihlásil poslanec Ing. Farkas, ktorý chcel taktiež tlmočiť postrehy a prosby občanom. On sa 

zaujímal o to, či obec plánuje opravovať výtlky, lebo po zime sa objavilo množstvo nových 

výtlkov napr. na ulici J. Aranya, Malá komárňanská, Krajná. Starosta obce reagoval, že sa určite  

plánuje oprava výtlkov. Ďalej dodal, že najneskôr v júni sa začne aj s výstavbou kruhového 

objazdu a do konca roka má byť aj dokončený. S výstavbou kruhového objazdu sa zvýši počet  

prechodov a vybudujú sa odbočovacie pruhy. Ďalej uviedol, že plánuje aj rekonštruovať 

chodníky. 

     Poslanec MVDr. Dékány mal pripomienku k meračom rýchlosti, ktoré boli zakúpené ešte 

minulý rok. Podľa neho boli predražené a nemajú veľký zmysel, preto by chcel poznamenať, 

aby  v budúcnosti obecné zastupiteľstvo zvažovalo investície podobného typu. Na pripomienku 

poslanca MVDr. Dékánya reagoval poslanec Vanya, že do určitej miery hlavne na začiatku boli 

tieto merače efektívne, ale problém vidí v tom, že ich údržba je finančne náročná a po čase sa 

tieto merače ignorujú. 

     Ing. Schultz sa informoval, či už funguje Obecný podnik. Starosta obce odpovedal na otázku 

poslanca, že Obecný podnik už funguje a už sa aj presťahoval do nových priestorov. 

     Ďalšiu pripomienku občanov tlmočil poslanec Ing. Farkas. Občania obce by boli radi, ak by 

bola oznamovacia tabuľa, kde sa umiestňuje parte bližšie k supermarketu Coop Jednota, aby 

nemuseli prechádzať cez cestu. Starosta obce dodal, že o premiestnení tejto tabule už rokoval aj 

s pánom farárom s tým, že by  bolo vhodné oznamovaciu tabuľu umiestniť niekde v blízkosti 

kostola. Ing. Schultz dodal, že by bolo možno rozumné počkať, kým sa vybuduje kruhový 

objazd a potom nájsť nejaké vhodné miesto pre túto oznamovaciu tabuľu. 

     Ďalšiu pripomienku mal poslanec Vanya k poslancom obecného zastupiteľstva. Požiadal 

svojich kolegov poslancov, aby do budúcna lepšie zvažovali prideľovanie dotácií, aby si nechali 

aj nejakú rezervu, nakoľko môže vzniknúť situácia, že aj iné organizácie budú potrebovať 

dotáciu, napr. Dobrovoľný hasičský zbor. Má vedomosti o tom, že sa zakladá kynologický klub, 

možno aj oni budú potrebovať dotáciu. Nepovažuje za správne rozdeliť veľkú časť finančných 

prostriedkov hneď na začiatku roka. 

     O slovo sa prihlásila poslankyňa Ing. Bc. Fridriková. Požiadala svojich kolegov, aby udelili 

slovo kultúrnej referentke Ing. Renáte Decsiovej, ktorú pozvala aby oboznámila poslancov 

a občanov s programom na Majáles. Poslanci jednohlasne udelili slovo Ing. Decsiovej, ktorá 

predstavila podrobný program na Majáles, ktorý sa uskutoční 1. mája. 

 

          11. Voľba hlavného kontrolóra obce Dvory nad Žitavou  

     Starosta obce skonštatoval, že v termíne od 31.3.2015 bolo na Obecný úrad Dvory nad 

Žitavou doručených 8 prihlášok kandidátov na funkciu hlavného kontrolóra obec Dvory nad 

Žitavou v poradí: 

  1. PhDr. Bc. Silvia Vadkertiová, Dvory nad Žitavou 

  2. Ing. Peter Kováč, Nové Zámky 

  3. Mgr. Norbert Galla, Dvory nad Žitavou  

  4. Ing. Jozef Bajkai, Dvory nad Žitavou 

  5. Katarína Hakaľová, Mojzesovo 

  6. Robert Šahó, Dvory nad Žitavou 

  7. Ing. Magdaléna Dojčanová, Mojzesovo       
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  8. Ing. Réka Csergeová, Dvory nad Žitavou 

     Skonštatoval, že Komisia pre financie a rozpočet pri OcZ posúdila doručené písomné 

prihlášky spolu s ich náležitosťami, a že všetci kandidáti splnili požadované podmienky.                 

Z 8 kandidátov na funkciu hlavného kontrolóra bolo prítomných 5 kandidátov. Prítomní 

kandidáti mali možnosť predstaviť sa Obecnému zastupiteľstvu. Kandidáti sa predstavili sa 

v nasledovnom poradí: 

  1. PhDr. Bc. Silvia Vadkertiová, Dvory nad Žitavou   

  2. Ing. Peter Kováč, Nové Zámky                                           

  3. Katarína Hakaľová, Mojzesovo                           

  4. Ing. Magdaléna Dojčanová, Mojzesovo        

   5. Ing. Réka Csergeová, Dvory nad Žitavou 

 

     Po prezentácii kandidátov poznamenal starosta, že na predchádzajú obecnom zastupiteľstve 

rozhodli poslanci, že voľba hlavného kontrolóra bude tajným hlasovaním.  

     Po rozdaní hlasovacích lístkov pristúpili poslanci k hlasovaniu. Po odovzdaní obálok 

s vyplnenými hlasovacími lístkami vyzval starosta obce poslanca Ing. Schultza, aby otvoril 

obálky a spočítal hlasy. Celkom bolo rozdaných aj odovzdaných 11 hlasovacích lístkov                      

a obálok. Pán poslanec Kusy sa voľby hlavného kontrolóra nezúčastnil, nakoľko v tomto čase už 

nebol prítomný na zasadnutí. S výsledkami hlasovania oboznámil poslancov Ing. Schultz. 

Výsledky hlasovania boli nasledovné: Ing. Peter Kováč dostal 6 hlasov, Katarína Hakaľová 

dostala 2 hlasy a Ing. Réka Csergeová dostala 3 hlasy. Keďže nikto z kandidátov nezískal 

nadpolovičný počet hlasov poslancov, hlasovanie bolo potrebné zopakovať. V druhom kole si 

mohli poslanci vybrať už len s pomedzi dvoch kandidátov, ktorí v prvom kole získali najviac 

hlasov. Boli to kandidáti Ing. Peter Kováč a Ing. Réka Csergeová. Druhé kolo voľby hlavného 

kontrolóra prebehlo taktiež tajným hlasovaním. Poslancom boli rozdané hlasovacie lístky 

a obálky. Po hlasovaní obálky otvoril a počet hlasov zosumarizoval poslanec Ing. Schultz. Počet 

rozdaných a odovzdaných hlasovacích lístkov s obálkou bolo 11. Ing. Schultz oboznámil 

poslancov s výsledkami tajnej voľby hlavného kontrolóra obce Dvory nad Žitavou. Výsledky 

hlasovania boli nasledovné: Ing. Peter Kováč získal 7 hlasov a Ing. Réka Csergeová získala               

4 hlasy. 

     Za hlavného kontrolóra Obce Dvory nad Žitavou bol zvolený Ing. Peter Kováč. 

 

       12. Záver 

 

     Starosta obce zablahoželal novozvolenému hlavnému kontrolórovi, poďakoval poslancov za 

účasť  a ukončil zasadnutie. 

 

Vo Dvoroch nad Žitavou, dňa 16.04.2015 

 

Zapísala: Ing. Erika Dobrá 

 

 

.................................................   .................................................  

Prednosta obecného úradu    Starosta obce 

 Ing. Peter Ágh                    Ing. Branislav Becík, PhD. 

 

 

.................................................   ................................................. 

Overovateľ zápisnice      Overovateľ zápisnice  

Ing. Emil Schultz     Karol Kusy 


